




Türkiye’nin önde gelen sanayi kuruluşlarından biriyiz. Bir asrı aşan başarılı 
geçmişimizle geleceğe güvenle bakmanın haklı gururunu yaşıyoruz.
 
Farklı sektörlerde, binlerce çalışanımızla üretip, 100’ü aşkın ülkeye 
ihracat yapıyoruz, her adımda daha güzel bir Türkiye hedefi ile ilerliyoruz.
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Editör...
Safak Salıcı

Merhabalar, yeni bir sayı ile yine beraberiz.
 
Her sayısını bambaşka bir heyecan ile hazırladığımız 

dergimizin yeni sayısında, sizler için şehrimizde ön plana 
çıkan yenilikleri, haberleri derlemeye çalıştık.
 
Şüphesiz son dönemde şehrimizde en ön planda olan 

konuların başında, Oda ve Borsa seçimleri yer aldı. 
Gaziantep Ticaret Odası, Gaziantep Ticaret Borsası 
ve son olarak Gaziantep Sanayi Odası seçimlerinin de 
tamamlanması ile yeni meclis üyeleri, meclis başkanları ve 
başkanlarımız şehrimize değer katmak adına yeni döneme 
başladılar. Buradan Gaziantep Ticaret Odası, Gaziantep 
Ticaret Borsası ve son olarak Gaziantep Sanayi Odası 
seçimleri ile birlikte göreve gelen yeni meclis üyelerimize, 
meclis başkanlarımıza ve Başkanlarımıza yeni dönemin 
hayırlı olmasını ve eski dönemlerden daha yenilikçi, daha 
başarılı bir dönem geçirmelerini diliyorum.
 
Sanayi şehri olması ile her zaman ön plana çıkan, 

şartlar ne olursa olsun üretime, yeniliğe devam eden 
Gaziantep sanayisi ve Sanayicilerimizin son dönemde 
enerji fiyatlarındaki artış , enflasyona bağlı diğer maliyet 
artışları en önemli konusu. Finansman erişiminin de 
eski dönemlere göre daha zor olduğu bir dönemden 
geçtiğimizi de göz önünde bulundurursak, bu kış biraz 
sert geçecek gibi görünüyor.
 
Söz sanayiye gelmişken, Dergimizin bu sayısında 

yatırımları ile Türkiye’nin en önemli şirketlerinden 
birisi olan, Erdemoğlu Holding çatısı altındaki SASA 
Polyester A.Ş.’nin başarı hikayesini, yeni dönem 
hedeflerini ve yatırım planlarını Yönetim Kurulu 
Başkanı Sayın İbrahim Erdemoğlu ile konuştuk. Yine 
değerli yazarlarımız bu sayımızda çok önemli konulara 
değinerek, dergimize her zaman olduğu gibi yine renk 
kattılar. Sizleri dopdolu içeriği ile dergimizin yeni sayısı ile 
baş başa bırakıyor, iyi okumalar diliyorum. Gelecek sayıda 
buluşmak üzere.
Hoşçakalın, Sağlıcakla kalın.
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Güneydoğu Anadolu Tekstil ve Hammaddeleri İhracatçıları Birliği 
(GATHİB) tarafından, Ticaret Bakanlığı desteği ve TİM koordinatörlüğünde 
organize edilen “Doku Kumaş Tasarım Yarışması”, muhteşem bir defile ile 
final yaptı. 

32

2002'den bu yana gençleri güçlendiren ve sosyal fayda 
yaratan projelerini destekleyen Toplum Gönüllüleri 
Vakfı’nın (TOG) 20. Yılına özel olarak; TOG BAZAR 12-13 
Ekim tarihlerinde ilk kez Gaziantep’te kapılarını açtı!

Kapak
konuğu

20 yılı aşkın bir süredir Gaziantep’te başarılı projeler 
gerçekleştirmeye devam eden Adıgüzeller İnşaat’ın 
Yönetim Kurulu Başkanı Ali Adıgüzel ile siz değerli 
okurlarımız için bir röportaj gerçekleştirdik.

Erdemoğlu Holding bünyesine geçtikten sonra, yaptığı ve yapacağı 
yatırım hamleleri ile Türkiye gündemine oturan SASA Polyester San. 
A.Ş. , yeni tesisini Adana Yumurtalık sanayi bölgesinde kuruyor. 

5262

SASA dev yatırımla
ZİRVEYİ ZORLUYOR

“Nitelikli projeler
 üretilmeli”

Muhteşem DEFİLE TOG BAZAR’dan
Gaziantep’te ilk açılış
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76
İlk adımlarını 2013 yılında Gaziantep’te ilk olarak Çocuk Oyun ve Gelişim 
Merkezi olarak atan Minikatölye, 2020 yılından beri 2400 m2 kapalı alan ve 
960 m2 bahçesi olan yeni yerleşkesinde, kreş ve gündüz bakım evi olarak 
hizmet veriyor.

Doğal yaşam ve karavan hayatının popüler olduğu 
günümüzde profesyonel kampçıların yanı sıra kamp deneyimi 
yaşamak isteyen doğa tutkunları, CAMPEX Kamp Karavan ve 
Doğa Sporları Fuarı’nda buluşacak.

Her başarı bireysel gözükse de arkasında iyi bir ekip ruhu vardır. Bir ekip 
ile çalışıyorsanız asla bireysel başarı resminizi büyük resimden daha net 
görmemelisiniz. Peki nasıl oluyor? Bir takım oyunu kurmak gibi, ekip liderliği 
ve mütevazi olmak bir arada olabiliyor mu? Yazımızı inceleyelim.

90

Tarihi medeniyetlere ev sahipliği yapmışAvanos

Eğitimdeki farkıyla

MİNİKATÖLYE

Ekip ruhu ve  liderlik

20 Göbeklitepe
12.000 yıllık Dünyanın 

en eski tapınağı

80

KAMP VE KARAVAN TUTKUNLARI

BU FUARDA BULUŞUYOR

46
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Her başarı bireysel gözükse de arkasında iyi bir ekip ruhu vardır. Bir ekip 
ile çalışıyorsanız asla bireysel başarı resminizi büyük resimden daha net 

görmemelisiniz. Peki nasıl oluyor? Bir takım oyunu kurmak gibi, ekip liderliği 
ve mütevazi olmak bir arada olabiliyor mu? Yazımızı inceleyelim.

Ekip ruhu 
ve  liderlik

Başarılı bir iş hayatının vazgeçilmezi olan ekip 
ruhunu hemen hemen hepimiz duymuş, belki 
de göz önüne alınmadığını düşündüğümüz için 
önemsememiş olabiliriz. Konuda tam burada 
başlıyor. Bir işi başarmak için karar veren 
girişimci ya da lider, önce ekibini kurar, özgüve-
nini yansıtır ve güven aşılar. Sonrasında zaten 
kalan o birliktelik ruhunu yerine koyduktan 
sonra kalan sadece işi başarmaktır. Rakiplerin 
fizibilitesini yapar ve ticari hayatınızı başarı ile 
şekillendirmek için zirveye odaklanırsınız. 

Kaybetmek de işin doğasında 
varsa kazanmak sadece bir 
ödüldür

Zor zamanlarını kıyaslayıp başarının empatisini 
işe yansıtabilen bir lider olma yolundaysanız, 
çoktan size güvenen bir ekibiniz vardır denebi-
lir. Ortaya atılan bir fikri empati ile yoğurup or-
tak başarının bir parçası yapmak, iyi bir liderin 
vazgeçilmezi olmalıdır. Karşılaşılan sorunları 
takımı böl ve yönet mantığı ile ekibe de iletir 
ve belirlenen rollerden gelen önerileri dikkate 
alarak sorunların çözümüne ulaşılır. İş hayatı 
her zaman kazanç olmadığı gibi sorunlarla 
da karşılaşılabilir ama önemli olan takımı iyi 
tanıyıp liderlik sorumluğunu taşıyarak sorunları 
birlikte çözebilmektir. Ticarette ekibin moti-
vasyonu düşerse işe kendini yansıtamaz .İyi bir 
lider olmak için iyi bir ekibe ve o ekibinde iyi 
bir lidere ihtiyacı vardır.
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GTO’DA YENİ YÖNETİM
GTO Organ Üyeliği Seçimlerinin ardından Gaziantep Ticaret Odasında gerçekleştirilen ve tek listeyle 

girilen seçimlerde bir kez daha Yönetim Kurulu Başkanlığına M. Tuncay Yıldırım, Meclis Başkanlığına ise M. 
Hilmi Teymur seçildi. Gaziantep Ticaret Odasının (GTO) Meslek Komite, Meclis Asil ve Yedek üyelerinin 
seçilmesiyle başlayan seçim süreci, gerçekleşen Yönetim Kurulu Üyeleri, Meclis Başkanlık Divanı Üyeleri, TOBB 

Genel Kurul Delegeleri ve Disiplin Kurulu Üyelerinin seçimi ile sona erdi.

45 Meslek Grubunda 291 Meslek Komitesi üyesi 
ve 123 Meclis Üyesinin belirlendiği ve yoğun bir 
katılımla gerçekleştirilen seçimlerin ardından 
yapılan Başkanlık seçiminde GTO’nun Yönetim 
Kurulu Başkanlığına M. Tuncay Yıldırım, Meclis 
Başkanlığına ise M. Hilmi Teymur tekrar seçildi.

YIıldırım : GTO bu şehrin mihenk taşlarından bir tanesidir

Sonuçların açıklanmasının ardından konuşan 
GTO Yönetim Kurulu Başkanı Tuncay Yıldırım, 
“Gaziantep Ticaret Odasında aday olup seçildiğimiz 
geçen dönemden bu yana hep çıtayı bir adım ileriye 
taşımaya, Gazi şehrimiz ve üyelerimiz için çalışmaya, 
gayret gösterdik. Seçildiğimiz bu 40. Dönemde yeni 
Yönetim Kurulumuz ve yeni Başkanlık Divanımızla 
birlikte daha çok çalışıp daha çok emek sarf  edip 
hep birlikte şehrimize, üyelerimize ve ilelebet al 
bayrağın dalgalanacağı Türkiye Cumhuriyetine 
hizmet etmekten büyük mutluluk duyacağız. ” 
ifadelerini kullandı.

Teymur: Genç ve dinamik bir meclisimiz var

Meclis Başkanı M. Hilmi Teymur ise “Bizleri bu 
göreve layık gören tüm Meclis Üyesi arkadaşlarımıza 
teşekkürü borç biliriz. Biz de bu güvene 
karşılık, aldığımız bayrağı bir adım daha ileriye 
götüreceğimize eminim. ” dedi.
Öte yandan seçim sonuçlarına göre M. Tuncay 
Yıldırım Başkanlığındaki GTO Yönetim Kuruluna 
Taner Özdurak, Kerim Akdoğan, Uğur Acıoğlu, 
Sinan Bay, Yılmaz Duman, Ahmet Özgözükara, 
İbrahim Yetkinşekerci, Mustafa Özeren, Mustafa 
Korkmaz ve Ayberk Uygun seçildi.
M. Hilmi Teymur Başkanlığındaki Meclis Divanında 
ise Ali Bayram Sarıca ve Mehmet Tabur Meclis 
Başkan Yardımcısı olurken, Abdullah Çelebi kâtip 
üye oldu.
Disiplin Kurulu Üyeliğine ise Ali Çelebi, Mehmet 
Özaltın, Kemal Delioğlu, Selim Bağcı, Berat Geyik 
ve Tamer Karaca seçildi.

Bize ihtiyaç duymadığınız 
her gün için mutluyuz.

Her Kalpte Bir Mutluluk
Medical Point Hastaneler Grubu olarak 27 yıldır 

size en iyi sağlık hizmetini sunmak için 
var gücümüzle çalışıyoruz.
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her gün için mutluyuz.

Her Kalpte Bir Mutluluk
Medical Point Hastaneler Grubu olarak 27 yıldır 

size en iyi sağlık hizmetini sunmak için 
var gücümüzle çalışıyoruz.
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GTB’DE YENİ DÖNEM
Gaziantep Ticaret Borsası (GTB) meclis ve yönetim kurulu başkanları yapılan seçimle belirlendi.  GTB Meclis 

Başkanlığına Ahmet Tiryakioğlu, Yönetim Kurulu Başkanlığına ise Mehmet Akıncı güven tazeleyerek yeniden seçildi

Gaziantep Ticaret Borsası, 12 farklı meslek grubunda 
meclise giren 32 meclis üyesi, yeni dönemde görev 
alacak meclis başkanı, meclis divanı, yönetim kurulu 
başkanı, yönetim kurulu üyeleri, TOBB genel kurul 
delegeleri ve disiplin kurulu üyelerini belirlemek için 
sandık başına gitti. Tek liste halinde gerçekleştirilen 
seçimlerde, mevcut başkanlar Ahmet Tiryakioğlu 
Meclis Başkanlığına, Mehmet Akıncı ise Yönetim 
Kurulu Başkanlığına güven tazeleyerek yeniden 
seçildi.
 
TİRYAKİOĞLU : BİR SEÇİMİ DAHA GERİDE BIRAKTIK
 
Seçim sonrası meclis üyelerine yönelik teşekkür 
konuşması gerçekleştiren GTB Meclis Başkanı 
Ahmet Tiryakioğlu, Gaziantep’e ve borsa camiasına 
yakışır bir seçimi geride bıraktıklarını ifade etti.
 Seçimlerin demokratik bir olgunluk içerisinde büyük 
bir katılımla gerçekleştiğini kaydeden Tiryakioğlu,” 
Örnek bir seçim sürecini geride bırakmamızı 
sağlayan tüm listelere ve üyelerimize en kalbi 
şükranlarımı sunuyorum” dedi.
 
“PROJE VE HİZMETLERİYLE ÖRNEK BORSA”
 

GTB Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Akıncı ise 
yaptığı konuşmada borsada yeni dönemde görev 
alacak tüm meclis ve yönetim kurulu üyeleri ile 
meslek komitesi üyelerine başarılar diledi.
 Akıncı, GTB’nin hayata kazandırdığı vizyon 
projelerle Türkiye’de örnek bir borsa olduğunu 
vurguladı.
 Meclis Divanı, Yönetim Kurulu Üyeleri ile geçici 
seçim sonuçları şu isimlerden oluştu:
 
MECLİS BAŞKANI, MECLİS BAŞKAN YARDIMCILARI ve 
KATİP ÜYE
 
Ahmet Tiryakioğlu – Meclis Başkanı, Mesut Acar 
-Meclis Başkan Yardımcısı, Karaca Türkmen – 
Meclis Başkan Yardımcısı, Hüsamettin Selçuk – 
Meclis Katip Üyesi
 
 YÖNETİM KURULU ÜYELERİ:
 
Mehmet Akıncı (Yönetim Kurulu Başkanı), Yusuf  
Kenan Uygur, Enver Çokay, Cesim Arslan, Ali 
Alagöz, Mehmet Özmen, Murat Çetin, Muzaffer 
Köse, Arif  Korkmaz
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‘Yeni projelerle
YOLA DEVAM’

Gaziantep Sanayi Odası’nda (GSO) Meslek Komiteleri ve Meclis Üyelikleri seçimi tamamlandı. Seçimlerde 
35 meslek grubunda 2022-2026 yıllarında görev alacak 189 meslek komite üyesi ve 77 meclis üyesi seçildi.
Seçimlerde 35 meslek komitesinin 32’sinde tek liste ile seçime gidilirken 3 meslek komitesi ise çift listeyle yarıştı.

SO Meclis 
Başkanı Adil 
Sani Konukoğlu, 
Pamuk Elyafının 
Bükülmesi ve 
Pamuk İpliği 

İmalatı Meslek Komitesi’nden, 
Yönetim Kurulu Başkanı Adnan 
Ünverdi de Plastikten Ambalaj 
Malzemeleri İmalatı Meslek 
Komitesi’nden oyunu kullandı.
 
Seçim sonrası kısa bir 
değerlendirme yapan GSO Meclis 
Başkanı Adil Sani Konukoğlu, 
Gaziantep Sanayi Odası’na 
yakışır şekilde huzurlu bir seçim 
ortamı yaşandığını söyledi.
Önceki dönemde görev yapan 
komite ve meclis üyelerine 
teşekkür eden Konukoğlu, yeni 
seçilen meslek komite ve meclis 
üyelerini tebrik ederek, GSO’nun 
9. döneminin Gaziantep ve 
ülkemiz için hayırlı olması 
temennisinde bulundu.
 
Yeni dönemde Gaziantep 
sanayisini daha yukarı noktalara 
taşımak hedefiyle çalışmalarına 
devam edeceklerini, GSO olarak 
en büyük hedeflerinin yeni 
projelerle Gaziantep sanayisini ve 
ihracatını hedeflenen seviyelere 
ulaştırmak olduğunu kaydeden 
Konukoğlu, “Bugün birlik ve 
beraberlik içerisinde, örnek teşkil 
edecek bir hoşgörü ortamında 
gerçekleştirdiğimiz Meslek 
Komiteleri ve Meclis Üyelikleri 

seçimlerimiz, kent sanayimiz 
açısından da yeni bir dönemin 
başlangıcı oldu. Unutmayalım 
ki bu seçimler şehrimize hizmet 
yolunda bir bayrak yarışıdır. 
Göreve gelen meclis ve komite 
üyelerimizle birlikte var 
gücümüzle Gazi şehrimize hizmet 
etmeyi sürdüreceğiz.” dedi.
 
Seçimlerin GSO ailesine 
yakışır bir şekilde, dostane bir 
ortamda yapıldığını ifade eden 
GSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Adnan Ünverdi de bugüne 
kadar olduğu gibi bundan sonra 
da Gaziantep’in sanayide ve 
ekonomide elde ettiği başarılara 
yenilerini eklemek için birlik ve 
beraberlik içerisinde çalışmalarına 

devam edeceklerini söyledi. 
“Önümüzde yapılacak çok iş, 
atılacak çok adım var” diyen 
Ünverdi, şunları kaydetti:
 “Gazi şehrimiz bizim ortak 
paydamızdır. Şehrimizin yarının 
dünyasına daha güçlü ulaşması, 
daha yaşanabilir bir şehir olması 
için ve bunun yanında üyelerimize 
daha fazla imkan sağlanmak 
hedefiyle çalışmalarımızı 
sürdüreceğiz. 

Önümüzdeki dönemde de yine 
üyelerimize hizmet etmeye, 
Odamıza yakışan projeleri hayata 
geçirmeye devam edeceğiz. 
Seçimlerin şehrimiz, bölgemiz 
ve ülkemiz için hayırlı olmasını 
diliyorum.”diye konuştu.



Başpınar (Organize) OSB Mahallesi 1. Bölge, 83102 No’lu Cad. No:16 
Ş e h i t k a m i l / G a z i a n t e p / T Ü R K İ Y E
Tel: +90 342 337 11 80 - Fax: +90 342 337 25 28 
WEB: www.gulsanholding.com E-MAIL: info@gulsanholding.com

44 yıl önce ilklerimiz ve ilkelerimiz anlayışı ile çıktığımız yolda 
gerçekleştirdiğimiz hedeflerimizle gurur duyuyoruz.
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Şehitkâmil Sanat Merkezi’nde düzenlenen törene 
Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mustafa Varank, Eski 
Adalet Bakanı Abdülhamit Gül, Gaziantep Valisi 
Davut Gül, Büyükşehir Belediye Başkanı Fatma 
Şahin, Ak Parti İl Başkanı Eyüp Özkeçeci, Şehitkamil 
Belediye Başkanı Rıdvan Fadıloğlu, Oğuzeli Belediye 
Başkanı Mehmet Sait Kılıç, Gaziantep Üniversitesi 
Rektörü Prof. Dr. Arif  Özaydın, GAİB Koordinatör 
Başkanı Ahmet Fikret Kileci, TİM Halı Sektör 
Kurulu Başkanı Salahattin Kaplan, TİM Hububat 
Bakliyat Sektör Kurulu Başkanı Ahmet Tiryakioğlu, 
Ticaret Odası Başkanı Tuncay Yıldırım,  STK 
başkanları, akademisyenler, sanayici, işadamları ve 
çok sayıda davetli katıldı.  

KRİZDEN EN ÇOK ETKİLENEN SEKTÖRÜZ
Ödül töreninin açılışında konuşan Güneydoğu 

Anadolu Halı İhracatçıları Birliği (GAHİB) 
Başkanı Zeynal Abidin Kaplan, “Dünyada halı 
demek Gaziantep demek, Gaziantep demek halı 
demektir” dedi. Sektörün genel durumu hakkında 
bilgi veren Başkan Zeynal Abidin Kaplan, “Son iki 
yıldır sektörümüz gerek pandeminin etkisi, gerekse 
dünyanın farklı bölgelerinde yaşanan savaşlar ve 
krizlerden en fazla etkilenen sektörlerin başında 
gelmektedir. Artan hammadde ve enerji fiyatları ile 
bir çok ülke tarafından uygulanan kısıtlamalardan 
dolayı ihracatımızda gözle görülür bir düşüş 
yaşanmaktadır” diye konuştu. 

ÇÖZÜM İÇİN ÇALIŞMAYA DEVAM EDECEĞİZ 
Yaşanan olumsuzluklara rağmen geleceğe güvenle 
baktıklarını belirten Başkan Kaplan, sorunların 
çözümü için çalışmaya devam ettiklerini ifade etti. 

‘Halı İhracatının Yıldızları
Ödülleri’ sahiplerini buldu 

Güneydoğu Anadolu Halı İhracatçıları Birliği tarafından düzenlenen törenle, Halı İhracatının 
Yıldızları ve 8. Makine Halısı Tasarım Yarışması'nda dereceye girenlerle halı sektörünün 

gelişmesinde büyük katkıları ve emekleri bulunan isimlere vefa ödülleri verildi.  
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erek Gaziantep'te gerekse de 
Ankara'da yöneticilerin sektörün 
sorunlarına son derece duyarlı 
yaklaştığını ve destek verdiğini 
vurgulayan Kaplan, "Bu anlamda 
sektörümüzü ve bizleri yalnız 

bırakmayan Bakanlarımız, Gaziantep Valimiz Davut 
Gül, Büyükşehir Belediye Başkanımız Sayın Fatma 
Şahin ve Gaziantep Milletvekillerimize sonsuz 
teşekkürlerimizi arz ediyoruz" dedi.

TÜRKİYE İÇİN YENİ FIRSATLAR DOĞDU 

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mustafa Varank törende 
yaptığı konuşmada, halı sektörünün Gaziantep 
sanayisi içerisinde önemli bir yere sahip olduğunu 
söyledi. Türkiye’nin 2002 yılındaki ihracatının 
35 milyar dolar olduğunu ifade eden Bakan 
Varank, “Türkiye olark 250 milyar dolar ihracatı 
gördük. İhracatımızın yüzde 95’ini sanayi ürünleri 
oluşturuyor. Yani biz ihracat yapmak için üretmek 
zorundayız. Önce pandemi, ardından da Ukrayna-
Rusya krizi ile dünya tribülansa girdi. Dünya ülkeleri 
alternatif  üretim merkezleri aramaya başladı. 
Türkiye altyapısı ile üretim kabiliyetleri ile ve pazar 
yakınlığı ile en iyi alternatifler arsında yer alıyor. 
Bu nedenle de son zamanlarda yatırım heyecanı 
iyice coştu. Gaziantep üretimin başkenti. Am şimdi 
Anadolu’nun her tarafından sanayiciler yatırım için 
arsa arıyor. Yatırım heyecanı üst seviyeler ulaştı” dedi. 
Dünya genelinde yaşanan krizlerin Türkiye için 
yeni fırsatlar doğurduğuna dikkat çeken Sanayi ve 
Teknoloji Bakanı Mustafa Varank, Avrupa’da enerji 
krizi nedeniyle özellikle cam ve seramik fabrikalarının 
kapanmaya başladığını söyledi. Türkiye’nin yaptığı 
yatırım ve desteklerle sanayide üretimin yıldızı 
olacağını belirten Bakan Varank, Türk sanayici ve 
ihracatçılarını önemli fırsatların beklediğini ifade etti.  

GAZİANTEP’İ DESTEKLEMEYE DEVAM EDECEĞİZ 

Ödül alan sanayicileri kutlayan Bakan Varank, “Halı 
geleneksel bir sektör. Ama Gaziantepli halıcılar 
kendilerini güncelleyerek dünyada bir numara 
oldular. Türkiye ekonomisine büyük katkı sağlıyorlar. 
Hepsine tek tek teşekkür ediyorum. Ancak halı 
makineleri sektöründe büyük eksiğimiz var. Makine 
sektöründe yerlileşme ve millileşmemiz gerekiyor. 
Gaziantep bir sanayi kenti. Gaziantep’i desteklemeye 
devam edeceğiz.” diye konuştu. 

Konuşmaların ardından Güneydoğu Anadolu 
İhracatçılar Birliği bünyesindeki ilk 100 ihracatçı 
arasına giren 27 halı ihracatçısı firma ile halı 
sektörüne değer katanlara ve tasarım yarışmasında 
dereceye girenler ödülleri Bakan Mustafa Varank 
tarafından verildi. 

HALIYA DEĞER KATANLAR UNUTULMADI 

Ödül Töreninde, Gaziantep’te halı sektörünün 
gelişimine katkı veren ve bugüne gelmesinde 
büyük pay sahibi olan sektör temsilcilerine de ödül 
verildi. Halı sektörüne değer katanlar kategorisinde 
Gülsan Holding Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa 
Topçuoğlu, Merinos Holding Yönetim Kurulu 
Başkanı Ali Erdemoğlu, halı üreticileri Mehmet 
Beğendi ve Muzaffer Ulutaş ile halı sektörünün 
büyük emektarlarından Emin Helvacıkara, Abdullah 
Metin Bükücü ve Ramazan Gözeceylan ödüle layık 
görüldü.  

İŞTE İHRACATIN YILDIZI ÖDÜLÜNÜ ALAN FİRMALAR 

Yaptıkları ihracatla Türkiye ekonomisine büyük 
katkı sağlayan ve ödül almaya hak kazanan firmalar: 
"Milat Halı, Kartal Halı, Empera Halı, Özkaplan 
Halı, Filoteks İç ve Dış Ticaret, Merinos Halı, Safyün 
Dokuma, Bade Dış Ticaret, Yasin Kaplan Halı, 
Grand Dış Ticaret, Dokupa Pazarlama, Öztürkler 
Tekstil, Art Dış Ticaret, Dost Kardeşler, Lysandra 
Halı, Bossan, Sipahi İç ve Dış Ticaret, Post Halı, 
Oscar Halı, Algan İç ve Dış Ticaret, Esma İç ve Dış 
Ticaret, Kaplanser, Stefany Halı, Şahan İç ve Dış 
Ticaret, Gümüşoğlu, Durkan Dış Ticaret, Miraç 
Halı."
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Medical Point Gaziantep Hastanesi’nde hizmete açılan Dermatoloji ve Kozmetoloji Ünitesi yurt 
içi ve yurtdışından birçok hastaya şifa olmaya devam etmektedir. Dermatoloji Uzmanı, Uzm. Dr. 

Kıvılcım Çınkır Özsaraç Dermatoloji ve Kozmetoloji Ünitesi hakkında bilgiler verdi.

Medical Point Gaziantep 
Hastanesi Dermatoloji ve 
Kozmetoloji Ünitesi’nde Altın 
iğne, Fraksiyonel lazer, Cilt bakımı, 
PRP ve Mezoterapi, Dolgu ve 
Botoks, İp askı, Kimyasal peeling, 
Gençlik aşısı, BBL Lazer (Damar, 
leke, Rozasea Tedavisi) başarılı bir 
şekilde uygulanmaktadır.
Dermatoloji ve Kozmetoloji 
Ünitemiz leke tedavisinde de 
kişiye özel tedavi yöntemleri 
ile öne çıkmaktadır. Bilindiği 

üzere, deriye rengini veren 
melanin pigmenti, melanosit 
denen hücrelerde oluşur ve koyu 
tenlilerde daha fazladır. Derideki 
melanosit sayısı arttıkça cilt rengi 
daha koyu olur. Melanosit artışı 
ile oluşan cilt lekelerinin, tedavi 
süreci yorucudur ve süreklilik 
gerektirir.  Lekenin oluşumunda 
pek çok mekanizma yer aldığı için 
tedavide de birkaç farklı yöntemi 
ve ilaçları kombine etmek gerekir. 
Lekenin kişi üzerinde negatif  

psikolojik ve sosyolojik  etkileri 
vardır. Hastaların psikolojik olarak 
hassas oldukları bu dönemde 
sosyal medya ve internette abartılı 
vaadler konusunda dikkatli 
olmaları gerekir.
İlk muayenede lekenin nedenini, 
derinliğini ve türünü tespit 
etmek tedavinin en önemli 
basamağıdır.  Sadece kremlerle 
geçmesi mümkün değildir, bu 
hastalarda mutlaka lazer sistemleri 
kullanılmalıdır.

CİLT LEKELERİNDE İDDİALI

MEDICAL POINT GAZİANTEP 
DERMATOLOJİ VE KOZMETOLOJİ ÜNİTESİ

SAGLIK
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Pek çok leke türü olmakla birlikte 
lekeleri birkaç başlık altında 
toplayabiliriz

1. Güneşe bağlı oluşan lekeler: 
Melasma, Solar lentigo, Çil

2.Postinflamatuar 
Hiperpigmentasyon: Cildin 
pek çok farklı nedenle (yara, 
yanık, lazer, sivilce vs.) tahriş 
olması ile oluşan hassasiyetten  
sonra iyileşme döneminde leke 
kalmasıdır. Özellikle koyu tenli 
kişilerde daha sık  görülür.

3. Yaşlanmaya bağlı ciltte oluşan 
lekeler: Solar Lentigolar, Seboreik 
keratoz, Aktinik keratoz
   
Dermatoloji Uzmanı Uzm. Dr. 
Kıvılcım Çınkır Özsaraç leke 
tedavisinde kullanılan yöntemler 
hakkında sözlerine şöyle devam 
etti.
‘’Leke tedavisinde hangi 
yöntemin kullanılacağı hastadan 
hastaya değişmektedir. Hatta 
bazı tedaviler lekeleri daha da 
artırabilir,  öncesinden daha kötü 
hale getirebilir. Bu tip durumlarla 
karşılaşmamak için leke tedavileri 
alanında uzman Dermatoloji 
hekimleri tarafından yapılmalıdır.
Leke tedavisinde hekimin yaptığı 
uygulamalardan daha önemli bir 
nüans hastanın hekim tarafından 
verilen ev devam kremlerini 
özenle kullanması ve güneşten 
korunmanın tüm şartlarını yerine 
getirmesidir. Leke tedavi süreci 
tek seferlik değildir, tıpkı kronik 
bir hastalık gibi (şeker veya  
tansiyon hastalığı gibi ), önerilere 
uyulmadığı zaman tekrarlar ve 
zamanla daha da kötüleşebilir. Bu 
sebeple hasta ile  hekim arasında 
güven, iletişim ve  hastanın 
hekime kolay ulaşabilirliği 
önemlidir.

Tedavide Kullanılan yöntemler

1- Mezoterapi: Mezoterapi, 
derinin orta tabakasına ince 
uçlu iğnelerle cildin ihtiyacı 
olan maddeleri enjekte etmektir. 

Leke tedavisinin yanında cilt 
gençleştirme, cilt sıkılaştırma, 
zayıflama, gıdı eritme ve bazı 
cilt hastalıklarının tedavisinde 
de kullanılır. Leke mezoterapisi 
2 hafta ara ile minimum 4 seans 
olacak şekilde planlanır

2- PRP (Plateletten Zengin 
Plazma): PRP de kişinin kendi 
kanı özel tüplere alınır, tüpler 
yüksek hızlarda santrifüj denen 
cihazlara konularak kandaki 
plazma kısmı hücrelerden ayrılır. 
Plazma minik iğneler yardımı 
ile cilt altına enjekte edilir ve 
trombositlerden salınan bir 
takım maddeler cilt  dokusunda 
yenilenmeyi ve iyileşmeyi 
tetikler. Leke tedavisinde PRP 
uygulamaları 2 hafta ara ile 
minimum 4 seans olacak şekilde 
planlanmalıdır.

3- Leke açıcı kremler ile  tedavi: 
Leke tedavisinde tek başlarına 
veya kombine olarak uygulanması 
ucuz olan tedavi seçeneğidir. 
Ancak krem tedavilerini en az 6 
ay süre ile ve düzenli kullanmak 
gerekir.

4- Kimyasal peelingler: Uygun 
hasta seçimi ve işlem sonrası 
bakım çok önemlidir.  Yan 
etkileri ile lekenin daha kötü hale 
gelmeside söz konusu olabilir.  4-6 
seans uygulanabilir.

5-  Enzim Peeling: Leke 
tedavisinde kullanılan, yüze 
sürülen özel bir maskedir. Maske 
doktor tarafından uygulandıktan 
sonra hasta evine gider ve yaklaşık 
8-10 saat sonra yüzünü ılık su ile 
yıkar. Yüzde oluşan kızarıklık ve 
soyulmalar 1 hafta kadar devam 
ederken sonrasında taze ve lekesiz 
bir cilde kavuşulur.

6- Lazer ve Işık tedavileri: Leke 
tedavisinde en sık kullanılan 
lazer sistemi Q anahtarlı 
lazerlerdir.  Kısa süre içerisinde 
güçlü atımlar yaparak  hedef  
doku olan melanositleri  hızlı bir 
şekilde parçaladığı için melanosit 
çevresindeki normal dokuya ısı 
kaçışı  çok az olur, böylece çevre 
dokular daha az zarar görür.  
Tedavi 2-3 hafta ara ile 4-6 seans 
arasında yapılır.

7- Kombine tedaviler: Gelinen 
son noktada en iyi tedavi 
seçeneğinin kombinasyon tedavisi 
olduğu söylenebilir. Çünkü 
lekenin nedenleri çoğu zaman tek 
olmadığı gibi tedavisinde de tek 
yöntem yeterli olmayacaktır. Leke 
tedavisi, tüm tedavi seçeneklerine 
hakim ve hangi durumda hangi 
kombinasyonu uygulaması 
gerektiği kararını verebilen bir 
Dermatoloji hekimi tarafından 
yapılmalıdır.’’

SAGLIK
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F o t o ğ r a f  : S a m e t  U Z D İ L L İ

Ali Adigüzel

“Nitelikli projeler üretilmeli”
20 yılı aşkın bir süredir Gaziantep’te başarılı projeler gerçekleştirmeye devam eden Adıgüzeller 

İnşaat’ın Yönetim Kurulu Başkanı Ali Adıgüzel ile siz değerli okurlarımız için bir röportaj 
gerçekleştirdik. “Adıgüzel, ülkemizde en yüksek gayrimenkul fiyatlarının şehrimizde olduğunu 

belirterek sektör ile ilgili önemli değerlendirmelerde bulundu.”
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-Kendinizden bahseder misiniz?

1972 Elâzığ Maden doğumluyum. 1991 
yılında Ankara Üniversitesi Çankırı Meslek 
Yüksekokulu İnşaat Bölümü’nü, 1999 yılında 
Anadolu Üniversitesi İktisadi ve İdari Bilimler 
Fakültesi İktisat bölümünü bitirdim. 

Saha Mühendisi olarak başladığım meslek 
hayatımın 1991-1998 yılları arasında, 
Gaziantep Büyükşehir Belediye Hizmet Binası, 
Halı Sarayı, Yüzüncü Yıl Atatürk Kültür 
parkı inşaatı gibi birçok başarılı projeye imza 
attıktan sonra 1999 yılında kendi şahıs firmam 
ile müteahhitlik sektörüne giriş yaptım. “2001 
yılında bir aile şirketi olarak kurduğumuz 
Adıgüzeller İnşaat firmasıyla 20 yılı aşkın bir 
süredir ülkemizin çeşitli illerinde kamuya ait 
okul, üniversite binaları, spor salonu, hastane 
binaları dışında; fabrika ve özel konut inşaatları 
gibi nitelikli projeleri tamamladık. “ 

Hala Toplu konut İdaresi tarafında ihale edilmiş 
Gaziantep Kuzeyşehir 646 Konut, Karaman 
364 Konut ve Cami, Balıkesir 3. Etap 576 
Konut, 2 okul ve 1 Cami inşaatı olarak kamuya 
taahhüt işlerimiz devam etmektedir. Kamu 
işlerinin yanı sıra Gaziantep ilimizde özel 
sektöre de konut üretimine devam etmekteyiz.  

Bugüne kadar birçok sivil toplum kuruluşunda 
görev aldım. 4 yıl boyunca Gaziantep Yapı 
Tekniker ve Teknisyenleri Derneği Şube 
Başkanlığı yaptım. MÜSİAD Gaziantep 
Şubesi’nde 2 yıl İnşaat sektör Kurulu başkanlığı, 
4 yıl boyunca MÜSİAD Gaziantep Şubesi 
Sektör Kurullarından sorumlu başkan 
yardımcısı olarak görev yaptım.2022 yılında; 
ülkemizde kamuya iş yapan yüklenicileri ve 
bunlara hizmet veren iş insanlarını bir çatı 
altında toplayan Kamu Müteahhitleri ve İş 
İnsanları Derneği olan KAMİAD’ın ilk Kurucu 
Genel Başkanı olarak seçildim ve halen bu 
göreve devam etmekteyim. Evli ve 5 çocuk 
babasıyım.  

-KAMİAD nedir? Ne zaman ve nasıl kuruldu? 
Bize bundan bahseder misiniz?

Kamu Müteahhitleri ve İş İnsanları Derneği 
kısa adı KAMİAD, ülkemiz ekonomisinin 
gelişimi ve Avrupa Birliği standartlarına ulaşma 
noktasında bugüne kadar yapılmış ve yapılmaya 
devam edecek kamu yatırımlarının; kamu 
kaynaklarının ekonomik ve verimli bir şekilde 
kullanılarak devamının sağlanması için, 27 
Haziran 2022 tarihinde Türkiye’nin 7 Coğrafi 
Bölgesinde Kamuya İş Yapan Yüklenici Firma 
Sahibi 15 Kurucu Üye İş İnsanı tarafından 
kurulmuştur.
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AMİAD, aslında son bir 
yıldır kamu yararına ve kamu 
müteahhitleri adına fiilen 
faaliyetlerde bulunan gayrı resmi 
bir sosyal medya platformu 

olan Kamu Müteahhitleri Platformu’nun yasal 
bir zeminde vücut bulmuş halidir. Covid-19 
pandemisi devam ederken meydana gelen 
tedarik zincirlerindeki kırılmalar ve döviz 
kurundaki dalgalanmalarla birlikte artan enerji 
fiyatlarının da etkisiyle inşaat maliyetlerinde 
tarihte görülmemiş artışlar yaşandı. Kamuya 
sabit fiyatlarla veya düşük fiyat farklarıyla iş 
yapmaya çalışan kamu müteahhitleri hareket 
etme kabiliyetini yitirdi. İflasla karşı karşıya 
kalan binlerce yüklenici firma sahipleri sosyal 
medya aracılığıyla bir platform kurdular. Bizler 
de bu platformun kurucuları olarak; başta 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) ve 
bağlı odaları, siyasi parti genel merkezlerini, 
ilgili bakanlıkları ziyaret ederek yüklenici 
firmalarımızın yaşadığı sorunları ve çözüm 
yollarımızı anlatmaya gayret ettik. Bu çabalarımız 
ile taahhüt sektörüne can suyu olacak 2 (iki) 
adet yasa değişikliğinin de mimarları olarak 
anıldık. Daha sonra ülkemizin 81 ilinde iş yapan 
kamu müteahhitlerimizin yoğun ısrarı ve isteği 
ile Ankara merkezli Kamu Müteahhitleri ve İş 
İnsanları Derneği’ni kurduk.

-Müteahhit denince akla en başta hep inşaat 
sektörü gelir, KAMİAD hangi sektörleri temsil 
ediyor? Üyelerine avantajları nelerdir?

Müteahhit kelime anlamı itibariyle taahhüt eden 
anlamına gelmektedir. Bir işi ya da hizmeti belli bir 
süre zarfında yapmayı 
Taahhüt eden kişi ya da tüzel kişiliğe Müteahhit 
denir. Zaten ülkemizde yürürlükte olan 4734 
Sayılı Kanun, müteahhitlik sınıflandırmasını a) 
Mal, b) Hizmet, c) Yapım olarak üçe ayırmaktadır. 
Yani kamuya akaryakıt, gıda, elbise v.b her türlü 
malı temin etmeyi taahhüt eden de Güvenlik ve 
temizlik hizmeti sağlayan da, bina, okul, cami 
inşaatı yapanın da adı müteahhit olup derneğimize 
kayıt olabiliyor.  Kamu Müteahhitleri Derneği ve 
İş İnsanları Derneği yani kısa adıyla KAMİAD, 
bu yönü ile ülkemizde ilk defa adına müteahhit 
denilen ve kamuya mal, hizmet ve yapım işi 
ile iştigal eden tüm insanları bir çatı altında 
toplamaktadır. 
   KAMİAD; müteahhit dışında, alt yüklenici ve 
tedarikçileri de bir araya getirerek, Türkiye’nin 
en büyük sivil toplum kuruluşlarından biri olmayı 
hedeflemektedir.

-KAMİAD Üyelerinin ayrıcalıkları nelerdir?

-Kamu Müteahhitleri ve İş İnsanları Derneği, 
genel olarak üyelerinin ihtiyacına göre her sektör 
için farklı projeler geliştirerek; işletmelerin yanında 
olur.
-Üyelerine özel ayrıcalıklar sunarak; yurt içi ve yurt 
dışı projelerinde malzeme tedarikinden, projelerde 
kullanılan her türlü araç ve gereçleriyle birlikte 
sigortalanmasına kadar yapılacak iş birlikleri 
sayesinde üyelerinin KAMİAD avantajlarından 
faydalanmalarını sağlar.
-Başta Kamu İhale Mevzuatı olmak üzere sektörleri 
yakından ilgilendiren yasal düzenlemelerin 
uzman görüşü ile yorumlanarak, üyelerinin bilgi 
sahibi olacağı dijital bir alt yapı oluşturulması, 
duyuruların yapılması, bunlarla ilgili kurumlarla 
birlikte eğitim verilmesini sağlar. (Mevzuat Bilgi 
Sistemi) 
-Üyelere yönelik hukuk ve bilgi alma birimi 
oluşturulması, danışmanlık hizmetlerinin sunulması 
ve hukuk bürolarına erişiminde kolaylık sağlar. 
(Hukuk Müşavirliği) 
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-Kamuoyuna fayda sağlayacak her türlü gündemin 
veya taleplerin, devletin en üst makamlarına ve 
yetkili mercilere iletilmesini sağlar. 
-Alt sektör temsilcisi (Alt Yüklenici) bilgi havuzu 
oluşturarak üyelerinin en doğru ve en güvenilir 
çözüm ortağı iş partnerleriyle çalışmalarını sağlar, 

-Gaziantep İnşaat sektörü hakkında neler 
söylemek istersiniz?

Gaziantep yoğun göç alan bir kent olduğu için 
inşaat sektöründe doğudan gelen çok fazla inşaat 
yatırımcısı var. Tabi bu sektöre girişin çok kolay 
olması ve ‘‘Her Türk Müteahhit doğar’’ sözünün 
de etkisiyle durum böyle. 
Şehirde arsa fiyatlarının çok yüksek olması, inşaat 
yapanların hesap bilmeden yüksek kat karşılığı 
oranlarla sözleşme yapması ve şehir insanının 
fazlaca gayrimenkul düşkünü olması sonucunda; 
maalesef  ülkemizdeki en yüksek gayrimenkul 
fiyatları neredeyse şehrimizde oluşmakta. Geçmişte 
alternatif  imar alanlarının geç açılması da bu 
durumu tetiklemiş oldu. Bu şehirde müteahhitlik 
yapanların çok kazandığı anlamının düşünülmesi 
çok yanlış. Tam tersine diğer şehirlerde arsa 

ve arazi çok daha uygun olduğu için bizim 
şehrimizdekilerden daha yüksek kâr marjı ile 
çalışmaktalar.

-Türkiye genelinde diğer illerimizle Gaziantep’i 
karşılaştırırsak sektörünüzde avantajları ve 
dezavantajları neler olarak sıralarsınız?

Arazi fiyatlarındaki yüksek fiyatlar nedeniyle 
Gaziantep’teki emlak fiyatları, İstanbul ile yarışıyor. 
Bu durum; şehrimize tayini çıkan memur ve 
şehrimizde yaşayan dar gelirli için büyük handikap 
oluşturuyor. Bu nedenle Gaziantep ili, memurların 
tayin olmak istemediği bir şehir haline geliyor. Lüks 
konutta satış sıkıntısı olmasa da ekonomik daireler 
için satışlar istenilen seviyede değil. Müteahhit çok 
uzun vadeli satış yapamadığı, vatandaşın da alım 
gücü düşük olması nedeniyle bu alandaki konut 
üretiminde sıkıntı yaşanmakta. Halbuki halkın en 
ihtiyaç duyduğu konut tipi bu alanda gerekli. Özel 
sektör eliyle konut sahibi olamayan vatandaşın 
tek umudu Devletimiz tarafından yapılan toplu 
konut inşaatları. Bu nedenle Tolu Konut İdaresi 
tarafından uzun vadeli fiyatlarla yapılacak evlere 
çok ihtiyaç olduğunu düşünmekteyim.
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-Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip Erdoğan 
tarafından müjdelenen 250.000 konut projesi için 
Gaziantep özelinde neler söylemek istersiniz?

Öncelikle bu adımı fazlasıyla desteklemekteyim. 
Hatta sosyal konut üretiminin bizim gibi nüfusu 
hızlıca artan bir ülkede daimî bir devlet politikası 
olarak ele alınmasını ve düşük faizle vatandaşın 
konut ihtiyacının sağlanmasının, bir zorunluluk 
olduğunu düşünüyorum. 
Ancak son dört yılda emtia fiyatlarının artması, 
pandemi sonrası tedarik zincirinde yaşanan 
bozulmalar, ülkemizde döviz kurlarında yaşanan 
anormal kur artışlarıyla birlikte Rusya ile 
Ukrayna arasında çıkan savaş ve sonrasında enerji 
fiyatlarındaki korkunç derecede oluşan yükselişler 
sonucunda inşaat malzemelerindeki fiyat artışları 
yüzde 500 leri bulmuştur. Bu da kamuya iş yapan 
müteahhitlerin bir kısmını batırmış, bir kısmını 
da korkunç zararlar ile baş başa bırakmıştır. Bu 
nedenle ülkemizde kamuya iş yapan yüklenicilerin 
durumu çok perişan. Önceki yıllarda iş almış 
müteahhitler, devletimizden şartsız tasfiye ve 
fiyat farkı beklemektedir. Dolayısıyla bu miktarda 
konutun ihalesini yapmak için öncelikle bu 
firmaların taleplerinin karşılanması gerekmektedir. 

Sonrasında bu kadar yüksek enflasyon ortamında 
iş alacak müteahhitlere adil bir fiyat farkı 
mekanizması ile bir tür koruma sağlanmalı. 
İhalelerden yasaklanan firmaların son birkaç 
yıldaki aşırı ‘’İfa güçlüğü’’ durumu göz önüne 
alınarak affedilip, mesleki hakkı yeniden tanınmalı 
ve böylece ihalelerde yeniden rekabet ortamı tesis 
edilmelidir. 2022 yılı başından itibaren 3 kez Birim 

fiyatlar arttırılmasına rağmen binlerce ihale fiyat 
artışları nedeniyle (yüklenicilerin idare tarafından 
hazırlanan yaklaşık maliyetin üzerinde fiyat 
vermesi nedeniyle) iptal edilmiştir. Bu devletimiz 
için hem zaman kaybıdır hem de milyonlarca 
liranın çöpe atılmasıdır. 
Sonuç olarak 250.000 konutu yapabilecek 
firmalara can suyu verilmeden bu projenin 
başarıya ulaşabileceğini düşünmüyorum. 
Siyaset benim işim değil ama bu sayıda konutu 
yapabilmek çok büyük bir emek, özveri ve çalışma 
disiplini ister. Proje başarılı olursa hakikaten büyük 
bir iş başarmış oluruz.      

-Son olarak dergimiz aracılığıyla İnşaat 
Sektöründe Mühendis, Mimar ve Müteahhit 
adaylarına tavsiyeleriniz nelerdir?

Bu mesleğe yeni giriş yapacak inşaat mühendisi 
ve mimarlara tavsiyem; yalnızca özel sektördeki 
inşaat yapan firmalarda ya da kamuda çalışmayı 
öngören bir kariyer planlaması yapmamalarıdır. 
İnşaat sektöründe çalışan büyük firmalara hizmet 
verecek nitelikli alt yüklenici ve taşeron firmalara 
çok ihtiyaç duyulmakta. Alt Yüklenici firmalarda 
bir müddet iş öğrendikten sonra kendi işlerini 
kurma yolunu seçsinler. Kamuya taahhüt işi 
yapmayı hiçbir meslektaşıma önermiyorum. 
Çünkü ülkemizde kamu müteahhitliğinin saygın 
bir meslek haline gelmesi için daha çok uzun bir 
zamana ihtiyaç var. Sadece maddi imkanları iyi 
meslektaşlarımızın, özel taahhüt inşaatları yaparak 
kendilerini ispat edebilme şansları var. Bu nedenle 
gücü olanlara bu alanda çalışmalarını ve nitelikli 
projeler yapmalarını tavsiye ederim.
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Mehmet DEMİRYEMİNLİ MALİ MÜŞAVİR /
dem_mehmet@hotmail.com

BİR AF YASASI DAHA YOLDA!
UPA YEMİNLİ MALİ MÜŞAVİRLİK A.Ş.
YÖNETİM KURULU BAŞKANI

Son yıllarda vergiye  dair çok  
sayıda af  yasası  yayınlanarak  
günlük ve ticari hayatımıza girdi. 
Bunların bir kısmı salt  vergi  
kanunlarına  dair düzenlemeler 
içermekte idi. Bazıları da Torba  
Kanun  şeklinde;  vergi, diğer 
kanun ve  kanun hükmünde 
kararnamelerde  değişiklik ön 
görmekte idi.
Bu  Af  Yasalarından kapsamlı 
olanlardan biri 2018 yılında  
Resmi Gazetede  yayınlanarak  
yürürlüğe  giren Vergi ve 
Diğer Bazı Alacakların 
Yeniden Yapılandırılması ile 
Bazı Kanunlarda Değişiklik 
Yapılmasına İlişkin 7143 sayılı 
Kanundu. 
Akabinde 2021 yılında  
Bazı Alacakların Yeniden 
Yapılandırılması ile Bazı 
Kanunlarda Değişiklik 
Yapılmasına İlişkin  7326 Sayılı 
Kanun yayınlanarak  yürürlüğe 
girdi.
Son  yıllarda yayınlanan bu  her 
iki  yasa da, matrah artırımı, vergi  
borçlarının  yapılandırılması, stok 
affı, kasa  affı, dava  aşamasında  
bulunan vergi alacaklarının 
belli şartlarda  tasfiye  edilmesi 
gibi geniş  kitlelere hitap  eden 
kapsamlı vergi  af  yasaları  idi.
 Maalesef  son birkaç yıldır çıkan 
af  yasaları ile; vatandaşta  ve  
vergi  mükelleflerinde iki-üç yılda  
bir vergi  affı  ihdas edileceği 

beklentisi ortaya  çıkmaya başladı. 
Yaklaşan genel  seçimlerin 
varlığıyla da  birlikte bu  talep son  
zamanlarda  sıkça  dillendirilmeye  
başlandı. Dolayısıyla açık bir  
şekilde ifade etmek gerekirse bir  
af   yasası  için yeterli  beklentinin 
oluştuğu kanaatindeyim. Mevcut 
siyasi  iktidarın  böylesine  mühim  
bir seçimin  arefesinde böyle bir  
af  yasası  beklentisini  karşılıksız 
bırakacağını düşünmüyorum 
doğrusu!
07.10.2022 tarihinde de 
Gelir Vergisi Kanunu ile Bazı 
Kanun ve Kanun Hükmünde 
Kararnamelerde Değişiklik 

Yapılmasına  Dair Kanun Teklifi 
Türkiye Büyük Millet Meclisine  
tevdi edildi. 

Peki bu  kanun teklifi  de yukarıda  
değindiğimiz 7143 sayılı Yasa ve 
7326 Sayılı Yasa gibi kapsamlı bir  
vergi affını ihtiva  eden düzenlemeler 
içermekte miydi?
Bu  beklentide olanlar için 
üzülerek  belirtmem  gerekir  ki, 
Türkiye  Büyük Millet Meclisine  
sunulan bu  kanun teklifi, matrah  
artırımı, stok affı, kasa  affı, 
borç yapılandırması gibi temel  
düzenlemeleri kapsamamaktadır.
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Peki  beklentileri karşılayacak 
kapsamlı bir  vergi  affı çıkar 
mı? Çıkacaksa  ne  zaman 
çıkar?

Yılların  birikimi olan kamu  
tecrübeme dayanarak  ifade 
edebilirim ki,  böylesine  
kapsamlı bir   vergi affı 
yasası  kuvvetle  muhtemel 
çıkacaktır. Yukarıda  da  
değindiğim  gibi ülke,  genel 
seçim sathına  girmişken 
böylesine  çok sayıda 
seçmen kitlesinin oluşan 
bu  beklentisi,  siyasi irade 
tarafından karşılıksız 
bırakılmayacaktır. 
O zaman bu yasa  çıkacaksa   
hangi ayda  çıkar? Yine 
tecrübelerime  dayanarak ya  yıl 
sonunda  ya da 2023’ün Mayıs 
ayında  çıkacağını tahmin 
ediyorum. Bilindiği üzere, bir  
mali  yıl kapanmadan o  yıla  
ilişkin matrah artırımına ilişkin  
bir  af  yasasının  yayınlanması  
teknik olarak mümkün değildir. 
Mali  yıl ise Kurumlar Vergisi 
Mükellefleri için takip eden yılın 
Nisan  ayı sonu itibariyle verilen 
Kurumlar Vergisi Beyannamesi 
ile sona erer. En son 2021 yılında 
yayınlanan 7326 sayılı  af  yayası 
2020 yılını kapsamakta idi. Bu 
nedenle yeni  çıkacak  af  yasasının 
hem 2021 hem de 2022 yılını 
kapsayabilmesi için 2022 Mayıs 
ayına  ihtiyaç vardır.

Peki geçtiğimiz günlerde  Meclise 
sunulan Kanun Teklifi  ne gibi  
düzenlemeler  içermektedir?

1-İşverenlerce çalışanların 1.000 
Türk Lirasına kadar olan  elektrik, 
doğalgaz ve ısınma giderlerin 
ödenmesi amacıyla sağlanan 
menfaatler gelir vergisinden 
istisna edilmekte ve bu ödemelerin 
sigorta prim kesintisine tabi 
tutulmaması sağlanmaktadır.
Elektrik ve  doğal  gaz 
fiyatlarındaki aşırı  yükselmeye  

karşı çalışan kesimi  korumak, 
işverenin yapacağı bu  yardımların 
ücret  sayılmaması ve  vergiye  
tabi  tutulmaması  diğer taraftan 
SSK primine  tabi   olmaması  
işçi ve işveren  açısından önemli  
avantajlar sağlayacaktır.
2-Yurt dışındaki onarım, montaj 
işleri ile teknik hizmetlerde çalışan 
hizmet erbabının ücretleri gelir 
vergisinden istisna edilmektedir.
Ülke dışında faaliyet  gösteren 
müteahhitlerimizin kanayan  
yaralarından biri olan yurt dışı  
çalışanların gelir  vergisi stopajları 
ve  dolaylı olarak damga  vergileri 
bu  düzenleme ile  vergiden istisna  
edilmektedir.
Düzenleme ile  yurt dışında 
yapılan inşaat, onarım, montaj 
işleri için  bu işlerde çalışmak 
üzere işveren tarafından 
yurtdışına götürülen ve fiilen 
yurt dışında çalışan işçilerin,  
yurtdışından karşılanarak yapılan 
ücret ödemeleri gelir vergisinden 
ve  damga vergisinden istisna 
edilmektedir.

3-Çalışanlara yemek bedeli olarak 
yapılan günlük belirli bir tutarı 
aşmayan ödemeler, kullanım 
amacına bakılmaksızın doğrudan 
gelir vergisinden istisna  edilmiştir. 
Oysa ki  şu anki  uygulamaya 

göre, işverenler tarafından 
çalışanlara sadece  işyerinde 
veya işyerinin  müştemilatında 
yemek verilmek suretiyle sağlanan 
menfaatler gelir vergisinden istisna 
edilmiştir. 

İşveren tarafından  işyerinde veya 
müştemilatında yemek verilmeyen 
durumlarda ise çalışılan günlere 
ait bir günlük yemek bedelinin 
ilgili yıl için belirlenen tutarı 
(2022 yılı için 51TL’yi) aşmaması 
ve buna ilişkin ödemenin yemek 
hizmetini sağlayan firmalara 
yapılması şartıyla bu  tutara kadar 
olan ödemeler (2022 yılı için 51 
TL) vergiden istisnadır.

Yapılan düzenlemeyle, yemek 
bedelinin çalışanların banka 
hesabına yatırılması ve 
çalışanlarca bu ödemelerin yemek 
hizmeti veren işletmeler dışında 
da  örneğin market alışverişinde 
kullanılması durumunda yapılan 
yemek  bedeli  ödemesi de 
vergiden istisna  olacaktır.

4-Döviz ve altınlarını Türk lirası 
mevduat ve katılma hesaplarına 
dönüştüren mükelleflerin elde 
etikleri faiz ve kâr paylarına  
sağlanan kurumlar vergisi istisnası  
2022 yılı sonunda kadardı. 
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Yapılacak düzenleme ile bu 
süre 2023 yılının sonuna 
uzatılmaktadır.

5-Elektrik enerjisi üretiminin 
teşvik edilmesi amacıyla, lisanssız 
olarak apartmanların çatı ve 
cephelerinde kurulan elektrik 
üretim tesislerinde 25 Kw’ya 
kadar elektrik üretip  enerji 
tedarik şirketlerine  satan gerçek 
kişiler,   gelir vergisinden muaf  
esnaf  kapsamındadır. Yapılacak 
düzenleme ile   bu 25 Kw’lık  
vergisiz elektrik üretimi sınırı,  50 
Kw’ya çıkartılmaktadır.

6- Sermayenin , işletmeden 
çekilmesi halinde 
vergilendirilmeyecek olan ayni 
veya nakdi sermayenin dışında 
farklı unsurları da barındıran 
şirketlerin, sermayelerini 
azaltmaları durumunda, 
sermayenin hangi unsurunun 
ne kadar tutarda azalacağı 
ve azaltmaya   konu edilen 
bu unsurlar üzerinden nasıl 
vergileme yapılacağı hususu 
netleştirilmektedir.

7-COVID-19 salgınını  önlemek 

amacıyla alınan tedbirlerin ihlal 
edilmesi sebebiyle verilen idari 
para cezalarının tahsilinden 
vazgeçilmesi düzenlemede  
yer almaktadır. Keza,   salgın 
sebebiyle ödenen kısa çalışma 
ödeneği ile nakdi ücret desteği 
ödemelerinde hatalı işlemlerden 
kaynaklanan tüm fazla ödemelerin 
terkin kapsamına alınması yani  
mükelleften geri alınmaması 
hususlarına düzenlemede yer  
verilmiştir.

8-Bağımsız Denetimin Ülkemizde  
yürütülmesi, gözetimi ve  
denetiminden sorumlu Kamu 
Gözetimi  Kurumunun görev 
ve  yetki  alanları yeniden 
belirlenmiştir.

9- Öğrenim kredisi alan 
öğrencilerin; borçların iki yıl 
sonra başlamak üzere kredi aldığı 
kadarki  sürede ve  aldıkları 
miktar tutarında ve ayrıca  aylık 
dönemler halinde ödemelerine 
imkân tanınmaktadır.

10-Temel ihtiyaçlara denk gelen  
elektrik, su, doğalgaz, telefon 
gibi abonelik sözleşmelerinden 
kaynaklanan küçük tutarlı 

borçların, icra takiplerinin 
sonlandırılmasını özendirmek 
amacıyla bu alacakların 
“değersiz alacak” kategorisine 
alınması ve işletme kayıtlarından 
çıkarılabilmesi sağlanmaktadır.

Ayrıca, varlık yönetim şirketlerince 
takip edilen ve anaparası belli 
tutan aşmayan alacakların, 
anaparasının yarısı Hazine ve 
Maliye Bakanlığı bütçesinden 
karşılanarak ödenmek suretiyle 
kalan kısmının, vekâlet ücreti, faiz 
ve benzeri ek yükümlülüklerin 
takibinden vazgeçilmesi 
sağlanmaktadır.

11-Tıp Fakültesi öğrencilerinde 
olduğu gibi Diş Hekimliği 
Fakültesi son sınıf   öğrencilerine 
de asgari ücret kadar  bir 
ödemenin yapılması hususu 
düzenlenmektedir.
Yasa teklifinde başka  hususlara 
ilişkin düzenlemeler de yer 
almakla  birlikte, vergi, mali ve 
genel kamuoyunu ilgilendiren 
hususlara açıklık getirmeye özen 
gösterdik.

Faydalı olması dileğiyle…
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Eğitimdeki farkıyla

MİNİKATÖLYE
İlk adımlarını 2013 yılında Gaziantep’te ilk olarak Çocuk Oyun ve Gelişim Merkezi 
olarak atan Minikatölye, 2020 yılından beri 2400 m2 kapalı alan ve 960 m2 bahçesi 
olan yeni yerleşkesinde, kreş ve gündüz bakım evi olarak hizmet veriyor. 
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Şehrin önemli bir noktasında ve işini profesyonelce yapan bir 
ekibin eşlik ettiği Minikatölye’nin hikayesini, kurucuları 3 

kadın girişimci olan İdil Muhittinoğlu, Sezen Bulut ve Duygu 
Salıcı’dan dinledik.

-Minikatölyenin kuruluş hikayesinden 
bahseder misiniz?

2013 yılında 3 kadın girişimci olarak 
Gaziantep’te bir ilk olan Minikatölye Çocuk 
Oyun ve Gelişim Merkezi’nin ilk adımlarını 
attık. 2014-2020 yılları arasında, özel dikim 
çocuk kıyafeti, parti malzemeleri ve oyuncak 
sattığımız mağazamız, doğum günleri yapan 
bir parti evi ve sadece oyun grupları yapan 
butik bir atölye olarak yola çıktık…2020 
yılında yeni yerleşkemize taşındık. Oyun 
gruplarımız o kadar talep gördü ve 
velilerimiz bizi daha büyük yaş gruplarıyla 
çalışmamız anlamında o kadar destekledi 
ki onların desteği ile sadece okul öncesi 
eğitim kurumu olarak çalışma kararı aldık. 
2020 yılında yeni yerleşkemize taşındık. Şu 
an kreş ve gündüz bakım evi olarak hizmet 
vermekteyiz.

-Minikatölye’nin eğitim yaş aralığından 
bahseder misiniz?

Minikatölye’de 12-24 ay arası çocuklar için 
‘Benimle Oynar mısın’ anne bebek grupları, 
24-36 ay grubu çocuklar için yarım gün ve 
tam gün grupları, 36-60 ay grupları için de 
tam gün gruplarımız mevcut. 

-2014 yılında kuruluşunuz sonrası 2021 
yılına kadar daha küçük, daha butik ve az 
öğrenci nüfusu ilerlerken, 2021 yılında şu 
an bulunduğunuz yeni binanızın açılışını 
gerçekleştirdiniz. Yeni okul binanızın fikri 
nasıl doğdu?

Aslında açılışımızdan bir yıl sonra bir okul 
olma fikri aklımızın bir köşesine yerleşmişti. 
Eski binamızda geçirdiğimiz 5 yıl boyunca 
okulumuzun planlamasını yaptık. Hayalimiz 
sıfırdan okul olarak tasarlanmış bir 
yerleşkeye sahip olmaktı. Bu doğrultuda 
hem Türkiye’deki hem de yurtdışındaki 
okul öncesi eğitim kurumlarını gezdik ve en 
iyisini yapabilmek için çok uğraştık. 

-Minikatölye yeni yerinde öğrencilere ve 
velilere eskisinden farklı ne artılar sunuyor?

Fiziksel alanı en iyi haliyle tasarlamaya 
çalışırken dikkat ettiğimiz başka bir önemli 
konu da eski yuvamızda verdiğimiz butik 
hizmetin yeni yuvamızda da devamlılığını 
sağlayabilmek oldu.
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-Okullarda İngilizce eğitim hep merak edilen 
soruların başında geliyor.Minikatölye ‘de 
İngilizce hangi yaş gruplarında ve nasıl 
öğretiliyor ?

-İngilizce eğitim programımızı hazırlarken 
en çok önem verdiğimiz konulardan birisi. 
Okulumuzda ‘Side by Side’ İngilizce 
programı uygulanmaktadır. Burada amacımız 
çocukları yabancı dile maruz bırakarak 
dili edinmelerini sağlamak. Her sınıfta 
bulunan İngilizce öğretmenleri gün boyu 
yanlarında olarak okulun her alanında onlarla 
İngilizce konuşarak günlük konuşma becerisi 
kazandırmayı hedefliyor. Bunun yanı sıra 
her gün günde 45 dakikalık ‘Focus Time 
‘derslerinde kendi hazırladığımız İngilizce 
programımızı uyguluyoruz. 

-Yemek eğitim sektörünün en önemli 
unsurlarından birisi. Minikatölye ‘de 
öğrencilerinizin yemek programları ve 
menüleri nasıl belirleniyor?

Minikatölye’de bütün öğünler Uzman 
Diyetisyen Hande İşsever danışmanlığında 
mutfak sorumlularımız tarafından kendi 
mutfağımızda hazırlanıyor.
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enüleri oluştururken en çok 
dikkat ettiğimiz konu hem 
çocukların severek yiyebilecekleri 
hem de farklı damak lezzetlerini 
tadabilecekleri besin yönünden 
zengin alternatifler sunabilmek. 

Bunun için de menülerimiz aylık olarak mevsim 
sebze ve meyveleriyle; tuz şeker oranına ve 
karbonhidrat protein dengesine dikkat ederek 
hazırlanıyor. 

-Minikatölye ‘nin kendine özgü ve farklı bahçe 
tasarımı ilk bakışta gözer çarpıyor, bahçe 
tasarımını nasıl planladınız? Öğrencilerin yaş 
gruplarına göre bahçe alanları farklı mı?

Minikatölye, 2400 m2 kapalı alan ve 960 m2 
bahçesi olan bir yerleşke. Okulumuzda 24-36 ay 
grubu ve 36-60 ay grubu tamamen farklı alan 
üzerine kurulu. Her iki grubun bahçeleri, oyun 
alanları birbirinden tamamen bağımsız Böylece 
her bahçeyi daha az çocuğun kullanmasını 
sağlayabiliyoruz. Ayrıca farklı yaş gruplarının ayrı 
alanları kullanmaları çocukların fiziksel gelişimleri, 
güvenlikleri ve sosyal gelişimleri açısından çok 
ciddi bir fark yaratıyor. Bahçelerimiz ağaç kabuğu, 
çakıl taşı, kum, çim gibi doğal materyallerden 
oluşuyor. Her iki bahçede oyun parkı, ekim dikim 
alanları, duyu yolu, mevsime göre farklılaşan 
ağaçlar mevcut. Bahçelerimizde çocukların 
özgürce kullanabilecekleri bisiklet yolları ve kendi 
benzinlerini doldurabilecekleri benzin istasyonları 
bulunuyor. 
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Çocukların doğal materyallerle kurdukları oyunlara, 
yaratıcılıklarına hayran kalarak izliyoruz bahçe 
zamanlarını. Bahçenin bizim için sadece serbest vakit 
geçirilen bir alan olmadığını da belirtmek isterim bu 
noktada. Bahçe bizim için fen, matematik, İngilizce 
ve Türkçe dil etkinliklerinin doğada ve doğal akışta 
gerçekleştirildiği bir öğrenme ortamı aynı zamanda.

-Minikatölye eğitim programları sizler tarafından 
mı hazırlanıyor yoksa bu konuda profesyonel bir 
danışmanlık alıyor musunuz?

Açıldığımız günden bu yana eğitim müfredatımız ve 
öğretmen eğitimlerimiz için bir eğitim danışmanlık 
firmasından destek alıyoruz. Eğitim programımız 
tamamen Boğaziçi Üniversitesi okul öncesi 
öğretmenliği mezunu aynı zamanda öğretim 
üyesi olan Canan Tayanç ve ekibine emanet. Her 
yeni dönem başlangıcında, ortasında ve sonunda 
öğretmenlerimizin yine aynı ekipten aldığı eğitimler, 
haftalık süper vizyon toplantılarımız ve rutin okul 
ziyaretleriyle eğitim anlamında tüm ekip olarak 
sürekli kendimizi geliştirip yenileyebiliyoruz bu 
sayede.

Minikatölye ‘yi kendi sektöründe rakiplerinden farklı 
kılan en büyük özelliği sizce nedir ?

Bizi sektörde rakiplerinden farklı kılan en büyük 
özelliğimiz tamamen çocuk ve oyun odaklı bir okul 
olmamız. Sıfırdan bir okul öncesi eğitim kurumu 
olarak inşa edilen inşa edilen yerleşkemizin doğal 
hava ve ışık alacak şekilde tasarlanmış olması, yaş 
gruplarının birbirinden bağımsız alanlarda olması 
gibi fiziksel özelliklerimizi de fark yarattığımız alanlar 
olarak görüyorum. 

Bağımsız bir atölye katımız olması, günlük 
akışlarımızda her gün bir atölye çalışmasına yer 
vermemiz çocukların beceri geliştirmesi anlamında 
büyük fark yaratıyor bize göre. Bunun yanı sıra 
kurucularımızdan Pedagog Sezen Akınal Bulut’un 
okul öncesi çocuklarla çalışarak geçirdiği 15 yıllık 
deneyimi ile her anlamda kontrol mekanizması 
olması bana göre eğitim kalitemizi arttıran başka bir 
unsur.

-Son olarak; Minikatölye 3 kadın girişimci 
tarafından kurulmuş bir kreş. Kadın girişimciler için 
tavsiyeleriniz nelerdir?

Yenilikleri yakından takip edip kendinizi geliştirin, 
risk almaktan ve kaybetmekten korkmayın, iyi 
yapılan her işin hak ettiği değeri göreceğine emin 
olun ve unutmayın ki birlikten kuvvet doğar.
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TOG BAZAR’dan
Gaziantep’te ilk açılış

GAZiANTEP

2002'den bu yana gençleri güçlendiren ve sosyal fayda yaratan projelerini destekleyen Toplum 
Gönüllüleri Vakfı’nın (TOG) 20. Yılına özel olarak; TOG BAZAR 12-13 Ekim tarihlerinde ilk 

kez Gaziantep’te kapılarını açtı! 

Toplum Gönüllüsü gençleri desteklemek amacıyla 
2005 yılından bu yana her yıl İstanbul’da 
gerçekleşen TOG Bazar Etkinliği TOG’un 20. 
Yılı dolayısıyla ilk defa Gaziantep’te ziyaretçilerini 
ağırlayacak. Koza Home’un ana sponsoru olduğu 
etkinlik, 12-13 Ekim tarihlerinde 28 markanın 
katılımıyla mekan sponsoru olan Tuğcan Hotel’de 
gerçekleşecek. Etkinlikten elde edilen gelirle, 
üniversiteli gençlerin barınma ihtiyacına destek 
olmak amacıyla burs desteği verilecek.

Gelirin tamamı gençler için burs desteğine 
dönüşecek

TOG’un 2022 yılında KONDA Araştırma 
ve Danışmanlık ile birlikte gerçekleştirdiği 
“Gençlerin İhtiyaçları Araştırması”na göre 17-30 
yaş aralığındaki gençlerin %59.3 ‘u en öncelikli 
ihtiyaçlarının burs desteği olduğunu söylüyor. Her 
yıl 100’den fazla burs fonuyla 1.500’ü aşkın gence 
burs desteği veren TOG; Gaziantep’teki Toplum 
Gönüllülerinin desteğiyle hayata geçirilen 
etkinlikten elde edilen gelirle, Konaklama Burs 
Fonu kapsamında gençlere konaklama bursu 
sağlayarak barınma ihtiyacına katkı sunmayı 
amaçlıyor. 



MDF
MDFLAM
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Kapak
konuğu

Erdemoğlu Holding bünyesine geçtikten sonra, yaptığı ve yapacağı yatırım hamleleri ile Türkiye 
gündemine oturan SASA Polyester San. A.Ş. , yeni tesisini Adana Yumurtalık sanayi bölgesinde 

kuruyor. Maliyeti 20 milyar dolar olarak revize edilen ve ülkenin en önemli yatırımlarından birisi olacak 
olan, 11 milyon metrekarelik dev yatırımın ilk adımı liman olacak. Büyük yatırım ile ilgili merak edilenleri, 
Erdemoğlu Holding Yönetim Kurulu Başkanı İbrahim Erdemoğlu, dergimiz okurları için cevapladı.

SASA dev yatırımla
ZİRVEYİ ZORLUYOR

İbrahim Erdemoğlu
Erdemoğlu Holding Yönetim Kurulu Başkanı
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-Sizi biraz tanıyalım...

1962 Adıyaman Besni doğumluyum. 
İlkokul 1.ve 2. Sınıfı Besni’de, 3-4-5.sınıfları 
Şehreküstü’deki Ahmet Çelebi İlkokulunda 
okudum. Daha sonra Atatürk Lisesi’nde 
ortaokula başlayarak devamında 1979 yılında 
yine aynı okulda lise öğrenimimi tamamladım. 
Aynı yıl Karadeniz Teknik Üniversitesi Fen 
Edebiyat Fakültesi Fizik Bölümünü kazandım 
ve orada öğrenimime devam ettim.2 ay sonra 
tüccarlığa Trabzon’da başladım. Trabzon, 
Gaziantep’ten sonra benim ikinci memleketim 
diyebilirim.1983 yılında mezun olduktan sonra 
askerlik görevimi de tamamlayarak 1986 yılında 
çalışma hayatına atıldım.

-Türkiye’nin ve bölgenin en büyük şirketlerinden biri 
olan ve Erdemoğlu Holding A.Ş. bünyesinde bulunan 
SASA Polyester Sanayi A.Ş.’nin kuruluş ve holding 
bünyesine geçiş sürecinde, size bu kararı verdiren 
en önemli sebep ne oldu?

Biz SASA’yı almadan sanırım 2 yıl önceydi, 
Türkiye’nin 1 Milyon 250 Bin ton/yıl polyester 
hammadde ithal ettiğini gördük ve bununla 
ilgili üretimde neler yapabiliriz diye düşündük. 
Yurtdışında üretim yapan firmaları gözlemledik 
ve nasıl yapabiliriz konusunda araştırmalar 
yaptık. Daha sonra ailece, holding olarak 
bu konuda ülkemizde yatırım kararı aldık. 
Tekirdağ’da Organize Sanayi yapılacağını 
duymuştuk. O zamanlar, Gaziantep’in eski, 
İstanbul’un şimdiki valimiz olan Sn. Ali 
Yerlikaya, o zamanlarda Tekirdağ valisi idi. . Biz 
bu kararı aldıktan sonra, Dinarsu tesislerimiz 
orada olduğu için bize de bir yazı geldi ve gittik 
görüştük. Yatırım yapma kararımızın olduğunu 
ve 2 Milyon M2 yer gerektiğini belirttik. İlk 
etap ve ikinci etabında bir kısmından oluşacak 
olan yer ile ilgili tamam dedik. Görüşmelerimiz 
devam ediyordu. Hammaddeyi nasıl getireceğiz 
ve teknik kadro ile ilgili kiminle çalışmalıyız, 
bunların hesabını da yapmaya başlamıştık. 
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kabinde, yaklaşık 8 
ay sonra Tekirdağ 
Organize Sanayi için 
burası tarım arazisidir 
diye mahkemeden karar 
geldiğini duyduk. Tabi 

yatırım planlarımız da durdu. Daha 
sonra Marmara Bölgesinde yer aramaya 
başladık. Sonra bir arkadaşımız ile sohbet 
ederken “Madem bu yatırımı yapacaksın, 
neden SASA’yı almıyorsun” dedi. Bunun 
üzerine devam eden görüşmelerden sonra 
kısmet oldu ve SASA’yı aldık.

Adana Yumurtalık’ta yapılacak yeni 
yatırımdan bahseder misiniz?

Adana'nın Yumurtalık ilçesinde yapılacak 
yatırım hakkında bilgi veren İbrahim 
Erdemoğlu, "Bölgede yaklaşık 4 milyon 
58 bin metrekarelik bir alanı satın aldık. 
Buna ek olarak vatandaşlardan yaptığımız 
arazi alımları devam ediyor ve toplamda 
10 milyon metrekareye yakın olacak. 
Satın alma işlemlerinin tamamlanması 
bir yılı bulur. Her şey normal giderse, 
gelecek sene altıncı veya yedinci ayda 
çalışmalara başlarız. Mühendislik ve 
finansman konusunda global ölçekte 
firmalarla çalışıyoruz. Öncelikle orada 
liman yapmamız lazım ve ilk adımımız 
bu olacak. İkinci adım olarak PP 
(Polipropilen) tesisi düşünüyoruz. Sonra 
rafineri ve aromatik kimyasalları üretmeyi 
planlıyoruz.

Mevcut tesislerde devam eden faaliyetleriniz 
hakkında bilgi verir misiniz?

SASA’nın mevcut tesisleri faaliyetlerine 
devam ediyor. Buradaki tesisi Yumurtalık’a 
taşımayacağız ve kullanmaya devam 
edeceğiz. Elyaf, Poy ve cips tesisini yaptık, 
PTA'yı yeni yapıyoruz. Yumurtalık'ta ise 
daha büyük, daha kapsamlı yatırımlar 
olacak. Liman, tren yolu, kara yolu 
bağlantısı olması gerekiyor. Çünkü orada 
yüksek tonajlı bir üretim olacak. Bir 
tarafta rafineri ve rafinerinin ürettiği 
kimyasallar, diğer tarafta yıllık 2.5 
milyon ton/yıl üretim yapacak olan PP 
tesisi olacak. Oraya kuracağımız PTA 
tesisimizin kapasitesi 2.5 milyon ton /
yıl olacak. Yani çok yüksek kapasiteli bir 

üretim tesisi olacak. 

“Yaptığımız ve yapacağımız 
yatırımlarımızı, planlayarak askıya 
almadan, Yumurtalık’ta planladığımız 
yatırımın bütçesini 13 milyar dolardan 
20 milyar dolara çıkardık. İlk olarak, 
2023 yılında 4 milyar dolarlık yatırım 
yapacağız. Yumurtalık'taki petrokimya 
yatırımımız Türkiye'de hayata geçmiş en 
büyük yatırım olacak.”

“Avrupa’dan Hindistan’a kadar bölgenin 
polyester üssü olacağız”

Dünyadaki ekonomik dalgalanmalar 
nedeniyle, tesislerin maliyetinin 20 milyar 
dolar  olarak revize edildiğini açıklayan 
Erdemoğlu Holding Yönetim Kurulu 
Başkanı İbrahim Erdemoğlu, artacak olan 
üretim kapasitesi ile beraber, Avrupa'dan 
Hindistan'a kadar olan bölgenin polyester 
üssü olacağız” diyor.

“Avrupa'nın ilk CTC tesisini kurmak için 
harekete geçtik”

Petrokimya sektöründe Türkiye'nin 
ithalatını azaltıp, ihracatını artıracak 
yatırım vizyonuyla,  yeni tesis projelerini 
sürdürüyoruz. SASA Polyester Sanayi 
A.Ş. olarak, 2021 yılında başladığı 
PTA tesisinin ardından, Avrupa'nın ilk 
CTC tesisini kurmak için de, Adana 
Yumurtalık'ta yeni tesis yatırımına 
hazırlanıyoruz. Bu tesis, Avrupa’nın ilk ve 
tek CTC işletmesi olarak tarihe geçecek. 
Bu yatırım ile Türkiye’nin ihtiyacı olan 
yaklaşık 12 milyon ton kimyasal ürünün 
üretilmesini sağlayacağız.

“Türkiye'nin ilk Petrokimya şirketi olarak 
1966 yılında kurulan SASA Polyester 
Sanayi A.Ş., yıllık 1,4 milyon ton 
üretim kapasitesini, daha da artıracak 
yeni tesis yatırımlarını sürdürüyor. Her 
türlü polyester çeşidinde üretim yapan 
SASA, geçtiğimiz yıl devreye aldığı 2 
yeni polyester üretim tesisiyle Çin ve 
Hindistan'daki firmalardan sonra en 
yüksek üretim kapasitesine sahip firmalar 
arasında”
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Hammadde tedariğinde dışa bağımlılığı 
azaltacak”

Ham madde tedariğinde dışa bağımlığı 
azaltacak yeni tesislerimiz ile ilgili yatırım 
sürecimiz devam ediyor. İlk etap olarak, 2021 
yılında yatırımına başladığımız polyesterin 
ham maddesi olan saf  teraftelik asit (PTA) 
tesislerini 2023'ün ilk yarısında devreye 
almayı hedefliyoruz.

Geçtiğimiz yıl devreye alınan 2 yeni polyester 
üretim tesisiyle; 2020 yılında 722 bin ton 

olan üretim miktarını, 2021 yılında yüzde 71 
artırarak 1,2 milyon tona çıkardık. Bu sayede 
ciromuz bir önceki yıla göre yüzde 290 artışla 
5 milyar TL'den 14,6 milyar TL'ye ulaştı.

SASA son 2 yıl içerisinde kapasitesini 
350 bin tondan 1,4 milyon ton kapasiteye 
yükseltmiştir. Kendi ham maddemizi üreterek, 
rekabetçi konumumuzu güçlendirirken; 
ülkemizin cari açığının kapanmasına 
olumlu katkılar sunacak olan, 1,6 milyon 
ton kapasiteli yeni PTA Tesisi yatırım 
çalışmalarımız da büyük bir hızla sürüyor. 
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PTA tesisimizi bu yıl içinde büyük oranda 
tamamlayarak gelecek yılın ilk yarısında 
hizmete almayı planlıyoruz. Ayrıca 2022 
yılında toplam kapasitesi 700 bin ton 
olan, elyaf  ve polyester cips tesislerimizin 
kurulumuna da başlayacağız. 

2024 yılında tamamlanmasını öngördüğümüz 
tesisimizin devreye alınması ile birlikte, 
toplam üretim kapasitemiz 2,1 milyon tona 
ulaşacak.

“AR-GE BİZİM İÇİN ÇOK ÖNEMLİ”

Yurt içi ve yurt dışı pazarlardaki en önemli 
rekabet güçlerinden birisi de SASA Araştırma 
Geliştirme Merkezi. Burada kimya, fizik 
ve iplik laboratuvarlarında önemli AR-GE 
projeleri yürütülüyor. "Hijyen alanında 
kullanılacak biyobozunur özellikli PET, düşük 
boncuklama özelliğine sahip PET elyaf, 
akrilik yerine kullanılacak yüksek hacimli 
özellik gösteren PET elyaf, hidroliz direnci 
yüksek PET, proses atıklarından alternatif  
ürünler gibi katma değeri yüksek ürünler 
ile ilgili AR-GE çalışmalarımız tüm hızıyla 
devam ediyor.



62 EYLÜL - EKİM 2022

Güneydoğu Anadolu Tekstil ve Hammaddeleri İhracatçıları Birliği (GATHİB) tarafından, Ticaret 
Bakanlığı desteği ve TİM koordinatörlüğünde organize edilen “Doku Kumaş Tasarım Yarışması”, 
muhteşem bir defile ile final yaptı. Tekstil dünyasının, cemiyet hayatının ve ünlülerin yoğun ilgi 

gösterdiği defilede, “Dokuma”, “Örme” ve “Baskı” kategorilerinde yeni geliştirilen ve finale kalmaya 
hak kazanan kumaşlardan oluşan 60 parçalık kreasyon sergilendi. Ünlü tasarımcı Aslı Filinta Demir 

ve Sultan Gadimbayli ile stil danışmanı Ceylan Atınç’ın danışmanlığını yaptığı defile Tanem Sivar’ın 
sunuculuğunda Gaziantep Zeugma Antik Kenti’nde düzenlendi.

Muhteşem DEFİLE
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Türkiye tekstil ihracatının 
yüzde 21’ini tek başına 
gerçekleştiren, kumaşları 
bugün dünyanın 156 ülkesinde 
kullanılan Gaziantep’teki moda 
buluşmasında TİM Başkanı 
Mustafa Gültepe ile GAİB 
Koordinatör Başkanı Ahmet 
Fikret Kileci önemli açıklamalarda 
bulundu.  TİM Başkanı Mustafa 
Gültepe; düşüncelerin, fikirlerin 
ürüne döndüğü yer olması 
bakımından bu tarz yarışmaların 
son derece önemli olduğunu 
kaydetti. GAİB Koordinatör 
Başkanı Ahmet Fikret Kileci ise, 
“Bu yarışmanın kaybedeni yok. 
Sektör kazandı, gençler kazandı, 
ülkemiz kazandı” dedi.  Gece, 
Gaye Su Akyol’un konseriyle son 
buldu.

Güneydoğu Anadolu Tekstil 
ve Hammaddeleri İhracatçıları 
Birliği (GATHİB) tarafından, 

Ticaret Bakanlığı desteği ve 
Türkiye İhracatçılar Meclisi (TİM) 
koordinatörlüğünde ikinci kez 
organize edilen “Doku Kumaş 
Tasarım Yarışması”, görkemli bir 
defile ile final yaptı. TİM Başkanı 
Mustafa Gültepe, Gaziantep Valisi 
Davut Gül, Gaziantep Büyükşehir 
Belediye Başkanı Fatma Şahin, 
TİM Yönetim Kurulu Üyeleri, 
Tekstil Sektör Kurulu Üyeleri, 
GAİB Yönetim Kurulu Üyeleri, 
birlik ve oda başkanları ile tekstil 
dünyasının önemli isimleri törende 
hazır bulundu.

Tanem Sivar’ın sunuculuğunu 
üstlendiği “Doku Kumaş Tasarım 
Yarışması” finali Gaziantep 

Zeugma Antik Kenti’nde 
gerçekleşti. Mart ayında startı 
verilen ve genç tasarımcıların 
katılımına açık yarışmada ilk iki 
juri değerlendirmesini başarı 
ile geçen; “Dokuma”, “Örme” 
ve “Baskı” kategorilerinden 
toplam 30 yarışmacının kumaş 
tasarımlarından üretilen 60 
parçalık kreasyon sergilendi. 
Finalistler bu önemli geceye ünlü 
tasarımcı ve stil danışmanları 
Aslı Filinta Demir, Sultan 
Gadimbayli ve Ceylan Atınç’ın 
danışmanlığında hazırlandı. 
Final değerlendirmesi sonucu her 
kategorinin ilk üç derecesi belli 
oldu. 
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Buna göre; dokuma kategorisinde İrem Zeynep Gültekin birinci, Elif  
Demirbilek ikinci, Gökhan Gökgöz üçüncü; örme kategorisinde Nigar 
Demirtay birinci, Gizem Yılmaz ikinci, Damla Çarkçı üçüncü, baskı 
kategorisinde ise Şeyma Bayram birinci, Burcu Atay ikinci, Esra Eren 
ise üçüncü oldu. Dereceye girenler birbirinden değerli ödüllerin sahibi 
oldu. Her kategoride birinciye 150.000 TL, ikinciye 100.000 TL, 
üçünce 50.000 TL para ödülü verildi.  Ayrıca kategori birincileri Ticaret 
Bakanlığı desteği ile yurt dışında eğitim alma hakkı kazandı. Dereceye 
giren tasarımlar aynı zamanda “Faraway&Doku İş Birliğinde Kapsül 
Koleksiyon” olarak hazırlanıp satışa sunulacak. 
“Doku Kumaş Tasarım Yarışması” finalinde bu yıl ilk defa “Tekstilde 
Sürdürülebilir Geleceği Tasarlamak Özel Ödülü” de verildi. “İSTİLA” 
temalı kreasyonu ile Elif  Demirbilek, ödülün sahibi oldu. “Doku Kumaş 
Tasarım Yarışması” kapsamında her kategoride ilk beşe giren yarışmacılar 
yurtdışındaki tekstil ve moda fuarlarını ziyaret edecekler. 
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Mustafa Gültepe; Düşüncelerin Ürüne Döndüğü Yer Bu 
Tarz Yarışmalar 

TİM Başkanı Mustafa Gültepe de konuşmasında 
tasarım ve inovasyonun önemine dikkat çekti ve 
şunları kaydetti: “Tasarım diyoruz, inovasyon diyoruz, 
AR-GE diyoruz, katma değerli ürün diyoruz.  İşte bu 
düşüncelerin, fikirlerin ürüne döndüğü yer bu tarz 
yarışmalar. Türkiye İhracatçılar Meclisi olarak, böylesi 
yarışmaları ve çalışmaları destekliyor ve ülkemizi 
çok daha farklı noktalara taşıyacağına inanıyoruz.” 
İşbirliği, birlikte çalışma kültürü ve ortak aklın 
ödemine de dikkat çeken Mustafa Gültepe, “Böylesi 
projelerin, yarışmaların kaybedeni yok” dedi.  

Ahmet Fikret Kileci; Bu Yarışmanın Kaybedeni Yok, 
Ülkemiz Kazandı 

Güneydoğu Anadolu İhracatçı Birlikleri (GAİB) 
Koordinatör Başkanı ve aynı zamanda Güneydoğu 
Anadolu Tekstil ve Hammaddeleri İhracatçıları 
Birliği (GATHİB) Başkanı Ahmet Fikret Kileci, Mart 
2022’de başlayan yarışma süreci hakkında bilgi verdi. 
Katma değeri yüksek, yaratıcı kumaş tasarımlarıyla 
Türkiye’nin ihracatına ve marka gücüne katkı sunma 
hedefiyle düzenlenen yarışmada emeği geçen herkese 
teşekkür eden Ahmet Fikret Kileci, “Bu yarışmanın 
kaybedeni yok, kazananı çok. Sektör kazandı, genç 
yarışmacı arkadaşlarımız kazandı, insanlık kazandı. 
Biz bu şekilde ülkemizi kendi sektörümüzde bir yerlere 
taşıyacağımıza inanıyoruz” diye konuştu. 
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BEYAZ BİR GÜN DOĞUYOR 
FISTIKLARIN ARDINDAN..

YEMEK,KÜLTÜR,SANATA DAİR

ARAŞTIRMACI YAZAR

gtokuz@gmail.com
Gonca TOKUZ

“Dağda kırarlar fıstığı
Haniya gelinin yastığı
Vallahi tatlı ballıyem
Billahi tatlı ballıyem ”(1) 

Ayıntâb  ilk uygarlıkların 
kurulduğu Mezopotamya 
ile Akdeniz arasında önemli 
ticaret yollarının üzerinde antik 
çağlardan beri pek çok insan 
topluluğu için yerleşim alanı ve 
geçit yeri olmuş bir kenttir. Bu 
kadim kentin adıyla bütünleşen 
meyve ise antepfıstığıdır. Latince 
adı pistacia vera olan meyve 
sakız ağacıgiller familyasının 
bir üyesidir. Dünya genelinde 
büyük yayılış gösteren 82 
cinse ait yaklaşık 800 türü 
bulunmaktadır. Bilindiği gibi 
en ünlüleri mango, kaju, 
sumak, sakız ağacı ve yalancı 
karabiberdir.  

Bilindiği gibi fıstık binlerce yıl 
geçmişi olan birçok meyveyi 
temsil eden bir sözcüktür.  
Latincede pistaciom Arapçada 
fustuk,  Farsçada  pistek, 
Persçede pista, Yunancada 
pistakion veya pistake  (2)   
olarak karşımıza çıkar. Batı 
dillerine Latince yoluyla geçen 
sözcük, Almanca pistazie, 
Fransızca  pistache, İngilizce 
pistachio olarak bilinir. (3) 
Sözcük pek çok nesneye, 

mesleğe, renge vb. esin kaynağı 
olmuştur. Örneğin, fıstıkçı; fıstık 
satan kimse, fıstıkçılık; fıstık 
yetiştirme ve alıp satma işi, 
fıstıklık: fıstık ağaçları çok olan, 
fıstık yetiştirilen yer,  fıstikî  renk;  
yeşil, sarıya çalan yeşil renk-bu 
renkte olan şey  gibi. Fıstıkî 
makam ise ağır ağır kendini zora 
sokmadan , istifini bozmadan 
davranmayı ifade etmektedir. (4) 
Örneğin,  “Akşam serinliğinde 
fıstıkî makamla Sarıyer’in 
yolunu tuttum” cümlesinde 
olduğu gibi. (5) Sözü daha 
uzatmadan son olarak fıstık 
sözcüğünden türetilen fıstıkiye 
sözcüğünün   Kastamonu halk 
oyunlarda bir kadın giysisine 
verilen ad olduğunu da 
ekleyeyim. (6) 

Fıstık sözcüğünün argoda 
kullanımı ise çok çeşitlidir. Akıl, 
zeka, düşünme yetisi, güzel kız/
kadın, kadının dişilik organı gibi 
anlamlar taşımaktadır. Fıstığı 
kullanmak düşünmek, kafasını 
çalıştırmak, aklını kullanmak, 
fıstık gibi kadın  alımlı, çekici kız 
kadın ve iyi güzel hoş  anlamına 
gelir.  Ayrıca güzel hoş şeyler için 
de fıstık gibi benzetmesi yaygın 
olarak  kullanılmaktadır. Fıstık 
gibi sesi var gibi. (7) Yine argoda 
kullanılan fıstıklamak, kışkırtmak 
amacıyla araya nifak sokmak 

anlamını taşımaktadır. (8) 
Gaziantep’te fıstık hasadının 
sona erdiği bugünlerde, 
seyyar satıcıların tablalarında 
gördüğüm göz alıcı 
antepfıstıkları bana sürekli 
Antep ağzında bu ve 
benzeri sözcükleri, deyimleri 
anımsatıyor.  Örneğin “Geline 
kız iken, fıstığa sakız iken 
bakılmalıdır.” Sözü gibi. Bu 
cümle tahmin edileceği gibi iyi 
bir sonuç almak, başarmak için 
emek ve zaman harcanması 
gerektiğini vurgulamaktadır. 
Örnekler pek çok elbette. 
Yörede çok ısrarcı olan, asılan 
birisine “fıstık sakızı gibi ne 
yapışıyorsun?” denir. “Fıs fıstığı 
kırıp düşman gözü çıkarmak” 
sözü insanın düşmanlarına 
fena halde görünmemesini, iyi 
görünmesini öğütlemektedir. 
Yörede yaygın olarak kullanılan 
“fıstığı iç etmek” deyimi 
yerine göre farklı anlamlar 
taşımaktadır.  Birincisi güzel ve 
kârlı sonuç almak için uğraşmak 
ve emek vermek gerektiğini 
ifade ederken, ikincisi güzel ve 
karlı bir sonuç vermesi beklenen 
işin kötü sonuçlanmasını 
anlatmaktadır. İkincisi aynı 
zamanda alay içermektedir. 
Sözün ikinci anlamı ile ilgili 
yörede anlatılan bir de öykü 
vardır. ( 9)
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“Bir derebeyi etrafındaki köy 
ahalisinde salma olarak her 
sene binlerce kilo kabuklu 
fıstık alırmış. Köylüler bu 
ağır vergiden bıkmışlar; bunu 
yarıya indirmek için derebeyine  
delegeler göndermişler. 
Derebeyi, delegeleri kapıda bir 
hayli beklettikten sonra kabul 
ederek azgın bir çehre ve sert 
bir sesle ”niçin geldiniz?” diye 
sormuş. Bu durum karşısında 
delegeler ricalarını söylemeye 
korkmuşlar; ancak şunu 
söyleyebilmişler:- Köylüler 
adına şunu arz etmeye geldik. 
Her sene efendimize sunmakta 
olduğumuz şu kadar bin kilo 
fıstığı bu sene kabuklu mu 
verelim, yoksa iç olarak mı 
verelim?” Derebeyi cevap 
vermiş: “İç isterim”. Delegeler 
döndükleri vakit köylü ne 
yaptınız?” diye sorunca demişler 
ki; “Fıstığı iç ettik.” 

Yol boyunca fıstık ağaçlarına 
bakarken Sayın Ömer Asım 
Aksoy’un “Reçine kokulu, 

sarı kırmızı renkli salkımlarla 
bezenen gevrek dallı fıstık 
ağaçları, tatlı meyilli kıraç 
dağların vahşi yamaçlarında 
kökleşir”(10) dediği meyvenin 
ekimi, ürün vermesi, harman ve 
hasadı vb. gözlerimin önünden 
bir film şeridi gibi geçiyor.  

Fıstık ağaçları dikilirken mutlaka 
bir tane madeni para konurmuş 
ağacın kökleneceği yere. bolluk, 
bereket ve bol kazanç versin 
dileğiyle. Bu dilek gerçekleşir, 
fıstık ağacı köklenir ve gelişirse 
ağaçlar bahar aylarında 
çiçeklenir. Haziran ayına doğru 
meyve verir ve genelde temmuz 
ayı sonunda olgunlaşırlar. 
Meyveler cumba adı verilen 
salkımlar halindedir. 
Bu cumbaların güzelliğini 
anlatmak için sayfalar dolusu 
yazmam gerek ama yine de 
eksik kalır. Mutlaka onları 
siz görmeli, dokunmalı ve 
koklamalısınız. Olgunlaşma 
önce salkımlarının uç kısmında 
bulunan meyvelerde başlar. 

Bir cumbada birkaç fıstığın 
olgunlaşması ben düşmüş olarak 
ifade edilir ve bu olgunluğa ben 
olgunluğu, ben dane denir.  Ben 
fıstık; olgun fıstık, kırmızı renkte 
olan taze fıstık demektir. 

İlk önce olgunlaşan meyveler 
genelde hasat zamanından 
önce dökülürler. Ağaç altına 
dökülen fıstıklar hasat zamanına 
kadar ağaç gölgesinde kururlar. 
İlk olgunlaşan ve ağaç altına 
dökülen bu meyveler ağaç altı 
olarak adlandırılır. Meyveler 
gösterişli ve lezzetlidir, kesinlikle 
işlenmezler.  Ya aile içinde 
tüketilir ya da ağaç altı olarak 
piyasaya sürülürler. Ağaç altına 
dökülen fıstıkların miktarı aynı 
zamanda hasada başlanmasında 
bir kriter olarak ele alınır. 
Elbette tek ölçü bu değildir. 
Diğer kriterler de göz önüne 
alınarak daha önce hazırlanmış 
sergi yerinde yoğun bir faaliyet 
başlar.
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Sergi yeri hasat edilen 
meyvelerin ayıklanıp, 
kurutulduğu yerlere verilen 
addır. Sergi yerleri genelde fıstık 
bahçelerinin içerisinde olur ve 
hasada başlanmadan önce sergi 
yerinde yapılacak çok iş vardır. 
Ağaç altlarının düzeltilmesi, 
serilecek örtülerin hazırlanması, 
işçilerin tutulması gibi.  Sıra 
fıstığın kırılmasına gelir. Yörede 
fıstık kırmak denince  sadece 
fıstığın  kırılıp için çıkarılması 
anlaşılmamalıdır. “Önümüzdeki 
hafta fıstık kırmaya gireceğiz” 
demek “Yarın fıstık hasadına 
gideceğiz” anlamını ifade eder. 
İkincisi anlamı bildiğiniz fıstığın 
kırılmasıdır.  O çok daha eziyetli 
bir süreçtir. 

Hasat, cumba adı verilen 
meyve salkımlarının tek tek 
koparılması ile gerçekleştirilir. 
Meyve salkımları dalla birleşme 
yerine yakın bir yerden tutulur, 
salkım eğimin ters yönüne 
bükülerek koparılır.  Ağaçların 
yüksek dallarındaki meyveleri 
toplamak için ağaca çıkılır, bu 
iş için yörede üç ayak denilen 
merdivenler kullanılır. Ağaç 
dallarının sallanarak veya sırıkla 
vurularak fıstık hasadı yapmak 
uygun değildir.  Hem ağaç 
dallarının zedelenip kırılmasına 
neden olur hem gelecek senenin 
ürününü verecek olan ve 
karagöz tabir edilen gözlere 
zarar verir. 

Fıstığın olgunlarının toplanması 

yörede fıstığın çöplenmesi olarak 
nitelendirilir.  Olgunlaşmış 
ben taneler kolayca cumbadan 
ayrılır. Bu arada cumbanın 
üzerinde olgunlaşmamış ham 
fıstıklar kalır. Bu fıstıklar ayrı bir 
yere alınır. Ayrı bir yerde 4-5 
gün tepelenir ve fıstık tanelerinin 
salkımlardan ayrılması sağlanır. 
Çeltikleme elle ovularak 
fıstık tanelerinin cumbaların 
üzerinden ayrılmasıdır. Büyük 
bezler, şallar üzerine yayılan 
fıstıklar çeltiklenir.  Sarat adı 
verilen iri eleklerden geçirilir. 
Sap, çöp ve boş taneleri seçilerek 
ayıklanır.  Özetle sergi yerinde 
fıstıklar “ben fıstık”, “boz fıstık” 
ve “fıs (boş) fıstık” diye üç kısma 
ayrılır. Ben fıstıktan daha önce 
söz etmiştim. Boz fıstık ise rengi 
açık yeşil renkte olan ve içi az 
gelişmiş fıstıktır.(11)  Fıs fıstık, 
içi boş fıstık, fıstık içi, kabukları  
çıkarılmış fıstık, ev kavlağı, 
dalında iken  çatlamış çıtlak 
fıstıktır. Meyve olgunlaşırken 
doğal olarak veya mekanik bir 
şekilde kabuklarının boyuna 
olarak açılmasıdır. 

Fıstık toplanıp bittikten sonra 
işleme sürecine geçilir. Fıstık 
değerlendirilecek şekilde 
işlenmek veya depolanmak 
üzere kaldırılırken fıstık 
bahçelerine başakçılar girer ve 
arta kalan fıstıkları toplarlar. 
Sezon boyunca fıstık bahçelerini 
bekleyen bekçilere ödenen bedel 
halk dilinde fişek hakkı, fıstık 
ağaçlarının aşısını yapanlara 

aşı hakkı, yoldan geçenlere, 
komşulara ikram edilen meyve 
göz hakkı hiç ihmal edilmez.  

On yıl kadar önce fıstık kitabı 
için alan derlemesi yaparken 
değerli bir hemşehrilimiz bu 
bilgileri doğruladı ve bahçenin 
bir ucundaki ağacı işaret ederek 
bana şöyle dedi: “Bu ağaç 
anne ve babası bizim bahçede 
fıstık toplarken bebek olan 
ve iki ağaç arasına kurulan 
salıncakta uyuyan çocuğa 
aittir.  Ona bağışlanmıştır ve o 
ağacın fıstığı ona aittir.”  Fıstık 
ile ilgili her konuşmamda bu 
güzel geleneğimizi anlatırım. 
Dinleyenler Anadolu’nun, 
Gaziantep insanının bu 
güzelliğine hayran kalırlar. Bu 
güzelliklerin hep devam etmesi 
ve ürünlerimizde bol hasatlar 
dilekleriyle yazımı Şanlıurfa’dan 
bir mani ile noktalamak 
istiyorum. 

“Anteptir dedikleri
Fıstıktır yedikleri
Pek hoşuma gidiyor
Nişleyin dedikleri.” 

Orhan Veli Kanık

Not: Kolektif  bir çalışma olan 
editörlüğünü  yaptığım ve iki 
makale katkıda bulunduğum  
“Antep Fıstığı” kitabından ve 
değişik zamanlarda yaptığım 
kendi derlemelerimden 
yararlanılmıştır.
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arasında “kuş boku” da denir.

Gonca TOKUZ
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Gaziantep ve çevre illerde önemli yatırımlar yapmaya devam eden Altınoğlu Grup, Bir Dünya 
Çeyiz mağazası 17’inci şubesini 6.000 m2 alana Fıstıklık mahallesinde açtı. Ünlü sanatçı Bilal Sonses’in 

katıldığı açılışa yoğun katılım olurken, 27 kişiye 27 sürpriz hediye dağıtıldı.

ÖZALTIN: GAZİ ŞEHRİMİZE 
HAYIRLI OLSUN

Altınoğlu Grup olarak, önemli 
bir yatırımı daha Gaziantep 
halkının hizmetine sunmanın 
gururunu yaşadıklarını belirten 
Altınoğlu Grup Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı İslam Özaltın, 
“Bellona/ Bir Dünya Çeyiz 
+ Plus Güneydoğu Anadolu 
ve sektörümüzde Türkiye’de 
olmayan bir mağazacılık 
sistemini Gaziantep’e getirmiş 
bulunuyoruz. Bu mağaza 
Fıstıklıkta 6.000 metrekare 
bir mağaza bu mağazamızda 

Bellona mobilyanın konsepti, aynı 
zamanda Gümüşsuyu Halı’nın, 
Schafer’ın, Doku mobilyanın 
ve Vestel’in ve Samsung’un 
Showroom’u olmak üzere diğer 
küçük ev aletleri markalarını 
Tıpkı bir alışveriş merkezi 
bir araya getirdik. Bu güzel 
mağazamızın Gazi şehrimize 
hayırlı olmasını diliyorum” diye 
konuştu.

AÇILIŞA YOĞUN KATILIM 
SAĞLANDI
Yatırımları ile ekonomiye 
katkılarını sürdüren Altınoğlu 
Grup Bir Dünya Çeyiz’in fıstıklık 

mahallesinde gerçekleştirdiği 
17’nci şubesini açılışına yoğun 
katılım sağlandı. Altınoğlu 
Grup Yönetim Kurulu Onursal 
Başkanı Mehmet Yaşar Özaltın 
ve Yönetim Kurulu Üyeleri, 
Gaziantep Ticaret Odasının 
(GTO) Meclis Başkanı Mehmet 
Hilmi Teymur, Erciyes Anadolu 
Holding CEO’su ve Yönetim 
Kurulu Üyesi Alparslan Baki 
Ertekin, Müstakil Sanayici ve İş 
adamları Derneği (MÜSİAD) 
Gaziantep Şube Başkanı Fatih 
Muhaddis Fedaioğlu, beyaz eşya 
ve mobilya firmaların temsilcileri 
ve vatandaşlar katıldı. 

Altınoğlu Grup’tan 
bir yatırım daha
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GAZİANTEP HALKINA HİZMET 
ETMENİN GURURUNU 
YAŞIYORUZ

Mağazanın açılışında konuşan 
Altınoğlu Grup Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı 
İslam Özaltın, Altınoğlu Grup 
olarak 17’nci şubelerini halkın 
hizmetine sunmanın gururunu 
yaşadıklarını belirterek, “Biz 
Altınoğlu Grup olarak 44 yıldır 
şehrimize ve ülkemize hizmet 
etmenin gurunu ve mutluluğunu 
yaşıyoruz. Bu güzel mağazamızın 
Gazi şehrimize hayırlı olmasını 
diliyorum” ifadelerine yer verdi.

18. ŞUBE YAKINDA HİZMETE 
AÇILACAK

Altınoğlu Grup Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı İslam Özaltın, 
yakın bir zamanda 18. şubemizi 
de Karataş Akkent bölgesinde 
olacak. Altınoğlu grup olarak 

hem ülke hem de Gaziantep 
ekonomisine katkı ve istihdam 

sağlamaya tüm gücümüzle devam 
edeceğiz.” diye konuştu.
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G.Hülya AKKAYA

CUMHURİYET kadındır..

ıllarca kamuda ve 
özelde profesyonel 
çalışmalarımın 
yanında çok 
sayıda sivil toplum 

örgütünde dezavantajlı gruplar 
için fahri olarak çalışmalar yapmış, 
çeşitli eğitimler vermiştim. 
2008 yılıydı. 
Bir an düşündüm. Gaziantep 
ekonominin can damarı bir kent. 
Kadınlı erkekli iktisatın neferliğini 
yürüten bu şehirde neden odalarda 
sektörünü temsilen iş kadını yok?
Nasıl aday olunuyor? Nasıl grup 
oluşturuluyor? Komite nedir? 
Meclis Üyeliği nedir? Sistem nasıl 
çalışıyor?
Kafamdaki bu sorularla Gaziantep 
gönüllüsü mümtaz insan rahmetli 
Saip Konukoğlu’nun yanına gittim. 
“Saip abi ben Ticaret Odası Meclis 
Üyesi olmak istiyorum. Bana 
sistemi anlatır mısın? ”  dedim. 
Engin tecrübesi ve yönlendirmesi ile 
çalışmalara başladım. Grubumdaki 
tüm listedeki adresleri ekip 
arkadaşlarımla tek tek dolaştık, 

yapacaklarımızı anlattık, onları 
dinledik.
Seçim bittiğinde 111 yılda seçilen 
ilk ve tek kadın meclis üyesi 
olduğumu öğrendim. Bu sevincimi 
babamla ve eşimle paylaşmak 
istedim. Ama yoklardı. Nurlarda 
yatsınlar. Ailem, dostlarım ve 
sevdiklerimle kutladım.
Görev süresince beşeri sermaye 
kazandım. Meclis üyesi 
arkadaşlarımla birlikte iş yapmanın, 
paylaşmanın verdiği mutluluğun 
yanı sıra, şehrimize, ülkemize 
neler katmakta olduğumuzu ve 
katabileceğimizi görmek bana 
gurur verdi.
Dört yıl görev yaptıktan sonra, 
tekrar seçimlere girdim. Kaybettim. 
Ama vazgeçmedim. Çünkü 
benden sonra kadınlar meclislere 
girmeye başlamıştı.  Benim için çok 
değerliydi bu gelişme.  Her ortamda 
kadınlarımıza meslek komitelerine 
ve meclislere girin çağrısı 
yapıyordum. Engelleyici hiçbir 
faktör yok. Yeter ki isteyin, çalışın, 
kazanın diyordum. Yol açılmasını 

beklemeyin. Ticaretin, sanayinin 
kadın neferleri olarak mücadeleyi 
bu platformlarda da gösterin.
Bugün 40. Dönemde de Meclis 
Üyesiyim. Bize inanan destekleyen 
grubumdaki tüm kişi ve kurumlara 
sonsuz teşekkürler. Mecliste sesiniz 
olacağımıza şahsım ve komitedeki 
tüm arkadaşlarım adına söz 
veriyorum.
Atatürk “ Türk kadını hiçbir 
alanda Avrupalı kadınlardan 
geri kalmayacak. Türk kadını 
daha büyük nesiller yetiştirmeye 
kabiliyetlidir. Kadınlarımız için 
asıl mücadele alanı, asıl zafer 
kazanılması gereken alan, kılık 
kıyafette başarıdan çok, bilgiyle, 
kültürle, gerçek faziletle süslenip, 
donanmaktır. Türk kadını, dünya 
kadınlarıyla el ele vererek, dünya 
barışı için, dünya huzuru için 
çalışacak, buna emin olabilirsiniz.” 
demiş.
Ekim ayı bayram ayı. Kadın ve 
erkeğin birlikte mücadelesinin 
bayramı, cumhuriyetin bayramı.
CUMHURİYET kadındır.
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Asım MIHÇIOĞLU

ARAŞTIRMACI YAZAR
asimmihcioglu@gmail.com

Allahaısmarladık 
Gaziantep!

araflar ve  Alleben Deresi’nin 
berrak sularında yüzme öğrenen 
çocuklar…
Sabah ötüşen serçelerin şarkısı
Beyaz yüzlü taştan evler.

Hayatlı, arişli, ekinlikli evler.
Ekinlikte akasya, lökkiye, bal çiçeği ve gül.
Kapaklı tağı önlerinde filiksiye, yaprağı güzel.
Eşşekle süt satan kısa boylu yuval yuval Hacı 
Gümbürdek.
“Turabiye avareyk” dey, boş gezen kilimci 
halfeleri.
Marmara Sineması’nın ağzında kitap satan kütüz 
bi herif !
Leğençenin götünü arıtmak için duvardaki kulpa 
tutmuş
kıvrıla kıvrıla çabalayan kalaycı şeerdi.
Nacar dükkanında öğlenleri işçilerine Özbek pilav 
bişiren Nacar İsmail.
“Oğlum acı gel şu ocaamı yak” dey, yoldan çocuk 
çeviren Yahudi hanım.
Küçük Pazar’da akşam üstü buz satan 
Dondurmacı Nuru!
Eski Hamam’ın dibindeki köşede koyun kırkan 
hıra bir herif.
Yeşilsu’da plaktan “Senin en güzel yerin 

kahverengi gözlerin” şarkısıyla Şükran Ay.
Değirmi Suvak’ta kapının önüne karpuz çekirdeği 
satan Yasin Ammi.
Belkıs Düğün Salonu’nda mola verirken, “herkes 
çıhını açsııınn, olanlar 
olmayanlara versin” dey bağıran Cumbuşcu Adil.

Hepsi hayal miydi bilmem; ama güzeldi, şirindi 
samimiydi, bizimdi, bizdendi:
Nurgana’ya erik zamanı naylon arabayla 
erkenden gidilen sahre.
Çalı çırpıyla, ortudla pişirilen yaz dolması.
Kalaylı pınardan içilen buz gibi sular.
Altında yanbey gelinen ceviz ağacı.
Yaz günü uzaktan gelen sinemalardan gelen 
,”cuvv, cuvv, aah” ünlemeleri!
“Şimdi de huzurlarınızdaaa billur sesli sanatcı 
filaaan “ diye pavyondan gelen sesler.
Saygılı, sevgili, muhabbetli ve birbirlerini tanıyan, 
selam verenler…
Komşusunun halini, acısını, tatlısını bilenler…
Karşılık beklemeden halini bildiklerine yardım 
edenler…
Birbirlerini kayıran mahalle uşaklarım.

Allahaısmarladık hepinize!
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KAMP VE KARAVAN TUTKUNLARI

BU FUARDA BULUŞUYOR
Doğal yaşam ve karavan hayatının popüler olduğu günümüzde profesyonel kampçıların 
yanı sıra kamp deneyimi yaşamak isteyen doğa tutkunları, CAMPEX Kamp Karavan ve 

Doğa Sporları Fuarı’nda buluşacak.

Gaziantep Sanayi Odası ve 
AKORT Fuarcılık tarafından 
düzenlenecek CAMPEX Kamp 
Karavan ve Doğa Sporları Fuarı, 
02-06 Kasım 2022 tarihleri 
arasında OFM Ortadoğu 
Fuar Merkezi’nde kapılarını 
ziyaretçilerine açıyor.
 Gaziantep Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 

Adnan Ünverdi, fuarlar şehri 
Gaziantep hedefiyle yürüttükleri 
çalışmalar doğrultusunda 
bölgenin ilk ve tek doğal yaşam 
konseptli fuarı olma özelliği 
taşıyan CAMPEX Fuarı’nı 
Gaziantep’e kazandıracaklarını 
belirterek, “Fuarlar dünyaya 
açılan penceremiz ve Gaziantep 
olarak fuarlarla büyümeye 

devam ediyoruz. Akort Fuarcılık 
ile birlikte gerçekleştireceğimiz 
CAMPEX Fuarı da şehrimize 
ve bölgemize yeni bir farklılık 
ve heyecan katacak. Ekonomik, 
ticari ve sosyal anlamda önemli 
kazanımlar sağlayacak. Renkli 
ve keyifli geçecek fuarımız 7’den 
70’e herkese hitap edecek” diye 
konuştu.
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Akort Fuarcılık Yönetim Kurulu 
Başkanı Hülya Akkaya da, 
dünyada 40 milyar avroluk bir 
pazar büyüklüğüne ulaşan kamp 
ve karavan turizmi sektörünün, 
karavan kullanıcıları, kamp 
ve doğaseverleri yeni bir akım 
ekseninde fuarlarda bir araya 
getirdiğini dile getirerek, 
“Özellikle pandemi sürecinin 
etkisi ile tüm dünyada olduğu 
gibi Türkiye’de de doğaya 
dönüş trendinin öne çıktığı bir 
dönemde kamp, karavan ve 
doğa sporlarına yönelik ilginin 
katlanarak arttığı bir dönemde 
fuarımız bu alana ilgi duyan 
tüm kesimleri şehrimizde bir 
araya getirecek. Farklı etkinlik ve 
organizasyonların düzenleneceği 
fuarımıza tüm doğaseverleri 
bekliyoruz ve kendilerini 
ağırlamaktan büyük mutluluk 
duyacağız” ifadelerini kullandı.   
 
Karavan, motokaravan, çekme 
karavan, off-road karavan, 
Tiny House, bungalov, kamp 
malzemeleri ve tekstil ürünleri, 
doğa sporları, bisiklet gibi 
ürünlerin sergileneceği fuarı, son 
dönemde doğa ile iç içe olmayı 
tercih eden binlerce doğaseverin 
ziyaret etmesi bekleniyor.
Fuar birçok markanın gelecek 
yılki yeni sezon ürünlerinin 
ilk defa görücüye çıkaracağı, 
gerek yeni bir karavan sahibi 
olmak isteyen, gerekse var 
olan karavanını veya kamp 
ekipmanını yeni modeliyle 
değiştirmek, yeni dekorasyon 
ve aksesuarları denemek isteyen 
alıcılara, hayallerindeki kamp 
ortamına kavuşma imkanı 
sağlamayı da hedefliyor.
Gaziantep Büyükşehir 
Belediyesi’nin Gaziantep’e 
kazandırdığı Karavanpark gibi 
arka arkaya açılan karavan 
otoparkları ve kamp alanları ile 
birlikte Türkiye’de 500 milyon 
dolarlık bir sektör haline gelen 
kamp karavan üreticileri 2023 
modellerini CAMPEX Kamp 
Karavan ve Doğa Sporları 
Fuarı’nda tanıtacak.

 Gaziantep Sanayi Odası iş 
birliği ve Gaziantep Büyükşehir 
Belediyesi’nin destekleri ile 
gerçekleştirilecek fuarda ilginç 
modeller ve ürünler yer alacak.
 
Ayrıca fuar kapsamında, Zirve 
Dağcılık ve Doğa Sporları 

Kulübü Gaziantep Şubesi fuarda 
örnek kamp alanı oluşturacak 
ve çeşitli etkinliklerle fuara renk 
katacak.  Gaziantep’ in yanı sıra 
bölgedeki tüm il ve ilçelerden 
yoğun ilgi görecek fuar 5 gün 
süresince doğaseverlere açık 
olacak.
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Son zamanlarda, dekorasyon 
trendlerinden bahsederken, 
bir çok güçlü renkle karşılaşı-
yoruz. Bunlardan birinin de 
“terracotta” rengi olduğunu 
biliyor muydunuz? Aslında 
“terracotta” rengine adını 
veren, İtalyanca’da “pişmiş 
toprak” anlamına gelen kil 
bazlı mat seramik ürünüdür.. 
Doğumu ve bereketi temsil eden 
toprak rengi ve tonları, bulunduğu 
her ortamda doğallığı yansıtıyor Fakat 
bu rengi hangi yüzeylerde veya nasıl kulla-
nacağınız sizin zevkinize kalmıştır. Bir duvarınızın 
tamamını terracotta rengine boyayıp, bu rengin 
gün içinde değişen günışığıyla dansını izleyebilir-
siniz. Toprak tonlarının birçok renkle uyumluluğu 
sayesinde bir duvardaki varlığı bile iç mekana 
hareket katmaya yetecek, eşyaların renkleriyle de 
uyumlu duracaktır.
Birçok kişi dekorasyonda bu tonları kullanmaktan 
kaçınır ve nasıl kombin edeceği konusunda zor-
lanır. Neşeli evler yaratmaktan ziyade daha sıcak 
ve sakin mekanlar yaratmak önemli bir ayrıntıdır. 
Sonbahar etkili evler yaratmak ya da dekorasyon-
da bu etkiyi fazlaca hissetmek demek, kasvetli me-
kanlar yaratmak anlamına gelmez. İnce ve zarif  
ayrıntılarla mekanlarda bu etkiyi hissetmek, hem 
çok etkilidir hem de çok kolaydır. Tek duvarınızda 
yapacağınız, boya veya duvar kağıdı değişikliği 
yine fazlasıyla etkili bir sonuç yaratabileceği gibi, 
mum, şamdan ve koltuk üzerine atacağınız şallar 
ile bu etkiyi daha da etkin hale getirebilirsiniz. 

Toprak rengi ya da toprak rengi 
tonları, pastel renklerle ve canlı 

renklerle beraber kullanabi-
len tonlardandır. Bu durum 
size eşyalar konusunda bü-
yük avantaj sağlar. Odanın 
duvarını ya da küçük hare-
ketli mobilyaları farklı renkte 

boyamak istersen, toprak 
tonları doğru seçim olur. Top-

rak rengi aynı zamanda doğaya 
dönüşün ve dinginliğin rengidir. 

Onu istediğiniz ortamda istediğiniz 
gibi kullanabilirsiniz. 

Toprak rengiyle en çok uyumlu olan renkler ise; 
pembenin ve yeşilin pastel tonları, koyu kahveren-
gi, sarının açık kavuniçinin koyu tonları ve uçuk 
mavi tonları ve birçok farklı rengin tonları olabilir. 
Toprak rengi özellikle toprak rengi salon dekoras-
yonu söz konusu olduğunda, ahşap mobilyalarla 
oldukça uyum sağlar. Toprak rengi ile uyumlu 
olabilecek bir diğer mobilya rengi kahverengidir. 
Krem, turkuaz, pembe, bej ve yeşil renklerle kah-
verengini bir araya getirerek, benzersiz bir uyum 
yakalayabilirsiniz
Toprak tonlarının hakim olduğu evlerde özellikle 
turuncu, sarı, açık bej objeler kullanmanız veya 
çerçevelerde var olan resimlerinizi sonbahar 
temalı resimlerle değiştirmeniz harika sonuçlar 
doğuracaktır. 
Sonbahar hüznün değil değişimin mevsimidir. 
Hüzünden uzak, harika değişimlerin ruhunuza 
üflendiği harika bir hafta diliyorum

YORUM

BASKIN BİR 
MEKAN KURUCU: 
TERRACOTTA

SELİTA DECOR

/ MİMARSELİN CANATAR
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GÖBEKLİTEPE

Göbeklitepe
12.000 yıllık Dünyanın en eski tapınağı

Göbeklitepe Arkeolojik Alanı, Şanlıurfa kent 
merkezinin 18 kilometre kuzeydoğusunda, 
Örencik Köyü yakınlarındadır. Alan 1963 
yılında, İstanbul ve Chicago Üniversitelerinin 
ortaklığıyla gerçekleştirilen bir yüzey araştırması 
sırasında keşfedilmiş ve  “V52 Neolitik Yerleşi-

mi” olarak tanımlanmıştır. Alanın gerçek değeri, 
1994 yılından sonra başlatılan kazı çalışmaları 
ile ortaya çıkmaya başlamıştır. Bu çalışmalar 
sonrasında, Göbeklitepe’nin 12000 yıl öncesine 
uzanan bir kült merkezi olduğu anlaşılmıştır.

Çapları 30 metreyi bulan yaklaşık 20 yuvarlak ve 
oval yapının ortasında 2 adet “T” biçimli, 5 metre 
yüksekliğinde, kireçtaşından bağımsız sütun yer al-
maktadır. Yapıların iç duvarlarında da daha küçük 
sütunlar bulunmaktadır. Göbeklitepe ile ilgili bahsi 
geçen bilimsel veriler, arkeoloji çalışmalarında neo-
litik dönemle ilgili kuramsal çerçevenin ve tarihlen-

dirmelerin yeniden değerlendirilmesini gerektiren 
önemli bilgiler vermektedir. Göbeklitepenin, 
konumu, boyutları, tarihlendirilmesi ve yapılarının 
anıtsallığı ile Neolitik dönem için ünik bir kutsal 
alan olduğu anlaşılmıştır. Alan, 12000 yıl boyunca 
doğal çevresi içinde dokunulmadan kaldığından 
önemli arkeolojik buluntu vermektedir.
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Büyük bir organizasyon ve hayal gücünün eseri 
olan Göbeklitepe, bu büyüklükteki en eski anıt 
ve ilklerin ötesinde, birçok anlamda tarihin sıfır 
noktasını oluşturmaktadır. İnsanın avcı toplayıcı 
olarak yaşamını sürdürdüğü bir dönemde, ileri 
düzeyde mimarlık gerektiren tapınaklar inşa etmesi 

tüm dünyada şaşkınlık yaratmıştır. Tarih öncesi 
insanın inanç dünyasını yansıtan, animist figürlerle 
zenginleştirilmiş tapınaklar Göbeklitepe’yi arkeo-
loji tarihinin en önemli keşiflerinden biri olmasını 
sağlamıştır.

Arkeoloji tarihinin en önemli kesiflerinden biri

Kuşkusuz bu 
etkileyiciliğinin yanı sıra, 

kazılarda tarih öncesi 
yaşama dair elde edilen 
her türlü veri ve bilimsel 

sonuç insanlık tarihi 
açısından da büyük önem 

taşımaktadır.
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Selenit -Melek taşı
Fulya ZİNCİDİ ÖZÇELEBİ

lya_crystals2

Kristallerin
sihirli dünyasında

arkında mısın etrafında her şey 
değişiyor, dünya değişiyor, Sen 
değişiyorsun! Bu zamanlarda 
bulunduğumuz zaman dilimi ve 
farkındalığın artmasıyla beraber 
spritüal alanda gözle görülür 
ölçüde bir yükseliş var. Dünyada ve 

evrensel boyutta büyük bir yükseliş gerçekleşiyor. Bu 
yükseliş hepimizin en yüksek hayrına gerçekleşiyor, 
Kalbimiz ilahi ışık ile bağ kurdukça ve yükseliş 
seviyelerinde ilerledikçe üst boyutlara ulaşabiliriz, 
kendimizi tanımak ve şifalandırmak için çok doğru 
zamanlardan geçiyoruz.

O zaman şimdi!

Olumsuz kalıplardan, duygulardan ve olumsuz 
düşüncelerden arındıkça kalbimizi sevgi ve ilahi 
ışık ile doldururuz. Böylelikle sonsuz sevgiyi 
deneyimleyebiliriz. Artık bizi sınırlayan kalıplardan 
çıkmanın vakti çoktan geldi.Bütün bunları 
algılayabilmek için belirli bir ruhani boyuta ulaşmak 
gerekiyor.
Gerçek şifa, yaradan ve kişinin arasında olur. Ve  
kristaller bu yolculukta harika bir aracıdır. Şifa, 
öncelikle kendimizi tanımaktan geçer. 
İlahi kaynak diyor ki; büyük uyanış şimdi uykudan 
uyan etrafında neler oluyor gör.
Sen kimsin?
Nereden geldin?
Bu dünyada neler yapıyorsun?
Kendimiz ile yüzleşmek ve hayat amacımızı bulmak 
her insanın asli görevidir.Bu yüzleşmenin nasıl 
geçeceğine sen karar veriyorsun, İyileştirici gücünü 
farket çıkamadığın çarkın içinden çık! Büyük fırsat 

şimdi.
İlahi kaynak tüm bu süreci destekliyor, artık spritüel 
gücünün birçok insan farkında; portal kapıları 
çoktan açıldı. Bu insanlık ve dünyanın gidişatı ve 
yükselişi için gerekli.
Ruhsal çalışmalarında ve yükselişinde sana eşlik 
edecek harika bir kristalden bahsedeceğim; Selenit 
-Melek taşı, yumuşacık enerjisi bizi dua ve spritüal 
çalışmalarda başka boyutlara bağlayabilir ve huzur 
verir. Aynı zamanda yüksek bir koruyuculuğu 
vardır. Selenit Taşı taşıyan kişinin telepati yeteneği 
gelişir bu dünyada yeni titreşimler için yer açar. 
Dünya ve evren arasında bağlantı kurabilir. Taç 
çakrasını destekler aynı zamanda, titreşimi zihinde 
berraklık verir. Melekler ile iletişime geçmeye ve 
zihinsel yolculukta rehberlik eder güzel Selenit. 
Alanımızı ışık titreşimi ile doldurur ve frekansı 
güçlendirir. Enerji tıkanıklıklarını gidererek 
yüksek bir varoluşa yönlendirir. Yüksek titreşimi 
olduğundan ev içinde kullandığınız Selenit evin 
enerjisini korur ve tüm ev sakinlerine huzur verir. 
Ev ortamında koruma kalkanı oluşturur ve ortamı 
saf  ışık ile donatır.
Selenit taşı, adını Yunan mitolojisindeki ay tanrıçası 
Selene ’den almıştır.Tarihi ise Antik Mısıra dayanır. 
Tarih boyunca genellikle dekoratif  amaçlarla 
kullanılmıştır. En yaygın beyaz olanı olsa da farklı 
renklerde Selenit taşı vardır.
Selenit Taşı sertlik derecesi: 2

Temizleme yöntemi:

Selenit, kırılgan bir taştır o yüzden su ile temas 
etmemelidir. Suda eriyebilir. Kullanımı narin ve 
dikkatli olmalıdır.
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Bazı durumlarda kristale öyle çok enerji yüklenir 
ki enerji yüküne dayanamadığı için çatlayabilir, 
kırılabilir veya ikiye ayrılabilir. Bu durumda 
taşınıza size hizmet etiği süreç için teşekkür edip ve 
vedalaşıp toprağa gömmek en doğrusudur.
Selenit, nadir taşlardan olup hem kendini hem de 

diğer kristallerin enerjisini temizleyebilir ve şarj 
eder, o yüzden özellikle bu konu için de önemli ve 
güçlü bir kristaldir. Kendi kendini temizleyebilse de 
aralarda içesindeki mineralleri desteklemek amaçlı 
dolunay ve yeni ay günleri toprağa gömülebilinir.

Selenit Taşı faydaları:
- Selenit taşını evde bulundurmak evde yaşayan 
herkesin hayatına ve eve huzur ve sevgi verir
- Vücutta kist ya da kötü huylu tümör tedavisinde 
vücuda temas ettirilerek taşımak iyi gelir ve tedavi 
edici etkisi olduğu bilinmektedir
- Selenit taşının doğurganlığı arttırma özelliği 
vardır. Bu yüzden de çocuk sahibi olmak isteyip 
de olamayan kişilerin üzerinde taşımasında fayda 
vardır. Enerji vererek sizi dinçleştirir, yorgunluğu ve 
halsizliği alır
- İskelet sistemi ve kemik rahatsızlıklarında tedavi 
edici etkisi vardır
- Duygusal dengesizliği dengeler

- Yasal sorunlar gibi durumlar ile uğraşırken sahip 
olmanız gereken en iyi taşlardan biri Selenit’tir
- Selenit taşı etkili bir şifa taşıdır. Artrit gibi 
Selenit’te vücuttaki kemiklerde yaşanan problemleri 
tedavi edici özelliklere sahiptir
- Vücuttaki olumsuz toksinlerin auralarını 
temizleyerek arıtır
- Pembe kuvars gibi yumuşak enerjisi vardır. Aşk ve 
sevgi üzerinde olumlu etkisi vardır
- Ortamdaki negatif  enerjinin temizlenmesini 
sağlar
- İçinden çıkamadığınız düşünceleri yok ederek 
huzur verir. Kafa karışıklığını ortadan kaldırır
- Ruhsal rahatlamaya sebep olur

Hayatına Selenit taşının dokunmasına ve yeni 
kapıları açmasına izin ver. Fark et! Dünya 
değişiyor... Sen değişiyorsun...
Sevgim ve ışığımla 
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Uz.Dr. Burak CAN

EN İYİ DİYET HANGİSİ?
İç Hastalıkları (Dahiliye) Uzmanı 

ŞEKER HASTALARI İÇİN 

Toplumumuzda sık görülen 
sağlık problemlerinden biri şeker 
hastalığıdır. Türkiye nüfusunun 
yaklaşık %15’inde şeker hastalığı 
(diyabet) vardır. Hareketsizlik, 
sağlıksız beslenme, ailesel yatkın-
lık, aşırı kilo ve obezite diyabet 
riskini arttırmaktadır. Şeker 
hastalığının en önemli sebepleri 
beslenme tarzımız ve hareket-
sizlik. Dolayısıyla tedavisinde de 
öncelikle bu iki faktörü düzeltme-
ye çalışırız.

Diyet, şeker hastalığında teda-
vinin temel taşlarından biridir. 
Genelde hastalar beslenme 
alışkanlıklarını değiştirmeden 
iyileşmek isterler, ancak öyle bir 
yöntem henüz yok. Hastalarımıza 
diyet yapmasını önerdiğimizde 
hangi diyeti yapacakları konusu 
gündeme gelmekte.

İnternette, sosyal medyada çok 
bilgi kirliliği var. Hastaların oku-
duklarının hangisi doğru, hangisi 
yanlış ayırt etmesi zor. Tüketim 
kültürü, piyasaya mucize diyetler 
sunmaya devam ededursun, biz 
hastalarımıza bilimsel metotlarla 
faydası ispatlanmış diyetler öner-
meye devam edeceğiz. Geçtiği-
miz günlerde Amerikan Diyabet 
Cemiyeti (ADA) ve Avrupa 
Diyabet Araştırmaları Derneği 
(EASD) konsensüs raporunda tip 

2 diyabette beslenme tedavisiyle 
ilgili önerilerini yayınladı. Kanıta 
dayalı yeni bilgileri sizlerle paylaş-
mak istedim.

Diyabette beslenme tedavisi, 
doktor kontrolünde diyetisyen 
tarafından düzenlenmelidir. 
Herkes için besin içeriği standart 
diyetler düzenlemek uygun değil 
(%50 karbonhidrat, %30 yağ, 
%20 protein gibi).  Her hastanın 
besin öğelerine ihtiyacı birbirin-
den farklı olduğu için beslenme 
tedavisinde, hastanın ihtiyaçlarına 
göre bireyselleştirilmiş beslenme 
programı hazırlanması önerilir.

 

Sağlık yararları kanıtlanmış 
gıdalardan oluşan, zararlı olduğu 

gösterilen gıdaları en aza indiren, 
uygulanabilir ve sürdürülebilir, 
bireysel tercihlere uyum sağlayan 
diyetler önerilmekte. Hastanın 
yemek istemediği, maddi duru-
munun el vermediği yiyecekler-
den oluşan bir beslenme listesi 
sürdürülebilir olmayacağı için bu 
diyetten fayda görme şansımız 
olmayacaktır. Hastanın diyetis-
yenle görüşmesinde sevmediği, 
yemek istemeyeceği, alamayacağı 
yiyecekleri söylemesi bu noktada 
önemli. Diyetisyeniniz size yemek 
istemediğiniz gıda maddesinin 
alternatiflerini sunacaktır. Diyet 
düzenlenirken, hastanın fazla 
kilosu varsa (ki genelde vardır) 
diyette kalori kısıtlaması yapılması 
gerekir. 
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üm diyetler şeker 
düşmesinde fayda 
sağlamaktadır. 
Kullanılan diyetle-
rin herhangi birini 
hasta uyguladı-

ğında şeker düşmesi sağlanacaktır. 
Peki en iyi diyet hangisi? İsmini 
sık sık duyduğumuz ve çok faydalı 
olarak lanse edilen diyetler tip 2 di-
yabet hastalarında ne kadar faydalı 
bir göz atalım: 

Şeker hastası düşük karbonhidratlı 
(ketojenik) beslenirse daha iyi 
olmaz mı?

Şeker hastaları, düşük karbonhid-
ratlı (düşük şekerli) diyet uygularsa 
sonuçlar diğer diyetlere göre çok 
daha iyi olur mu? Aslında gayet 
mantıklı görünüyor ama çalışma 
sonuçları öyle demiyor. Elbette 
karbonhidrat daha az tüketildiği 
için şeker düşmesi sağlanmakta. 
Ancak diğer diyetlere üstünlüğü 
6 ay sürmekte.  Düşük karbon-
hidratlı diyet ilk 6 ay iyi bir şeker 
düşüşü sağlasa da 6 aydan sonra 
diğer diyetlerle aynı etkiyi göster-
mekte. Ketojenik diyet uzun vadeli 

düşündüğümüzde bize ekstra bir 
katkı sağlamıyor. 

Aralıklı oruç şeker hastaları için iyi 
bir seçenek mi? 

Aralıklı oruç son zamanlarda 
popüler bir diyet olmakla birlikte 
son çalışmalarda diyabet hastala-
rında diğer diyetlere bir üstünlüğü 
saptanmamıştır. Şeker düşürme 
etkisi diğer diyetler kadar. Ancak, 
aralıklı orucun şeker hastalarında 
şöyle bir handikapı var: İnsülin ya 
da insülin salgılatıcı şeker ilaçları 
kullanan hastalarda aşırı şeker 
düşmesi (hipoglisemi) gelişebilir. 
Hipoglisemi şeker yüksekliğinden 
daha tehlikeli bir durumdur. Ara-
lıklı oruç, şeker hastaları için pek 
cazip bir seçenek değil.

İdeal bir diyet önerisi yok mu?

Yıllardır üzerinde araştırmalar 
yapılmış olan ve defalarca faydası 
gösterilmiş olan Akdeniz diyeti, di-
yabetli hastalarda da en iyi sonuç-
lara sahiptir.  Şeker kontrolünü en 
iyi sağlayan diyet Akdeniz diyetidir. 
Akdeniz diyeti, vücut ağırlığında 

ve HbA1c (3 aylık şeker ortalama-
sı) düzeylerinde daha fazla azalma 
sağlar. Diyabet ilacı ihtiyacını ge-
ciktirdi ya da azaltır. Kalp-damar 
hastalığı gelişme riskini azaltır. 
Akdeniz diyeti en iyi diyet olarak 
karşımıza çıkmakta. Popüler di-
yetler, Akdeniz diyetinin gerisinde 
kaldı. Yapılacak diyet sürekli olmalı 
ve diyetin birkaç aylık sonucuyla 
değil, yıllar sonraki sonuçlarıyla 
ilgilenmeliyiz. Kan değerlerini ya 
da kilonuzu daha hızlı istediğimiz 
değerlere getiren diyeti değil, uzun 
vadede uygulayabileceğimiz, kan 
değerlerimizi ve kilomuzu sağ-
lıklı düzeye getiren diyeti tercih 
etmeliyiz. 

Tüketim kültüründe, yeni ürün-
ler sunulması ilgi çekici gelebilir. 
Şeker hastalığı için, kilo vermek 
için “mucize” yöntemler insanlara 
cazip gelir. Günümüz tıbbı; muci-
zelere, yüzbinlerce takipçisi olan 
sosyal medya sayfalarının önerileri-
ne, “arkadaşım yaptı iyi oldu“ gibi 
kişisel görüşlere göre değil, kanıta 
dayalı bilgiye göre önerilerde bu-
lunmaktadır. 

Son çalışmalar ışığında elde edilen 
yeni bilgileri aktarmaya çalıştım. 
Sağlıklı günler dilerim…
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1800’lü yılların Mısır’ında 
geçen, bir patriğin 
öldürülmesi çerçevesinde 
gelişen olayların incelendiği, 
Tanios ve annesi Lamia 
karakterlerinin çerçevesinde 
gelişen olayların dönemin 
Osmanlı Ortadoğu siyaseti, 
dini ve beşeri ilişkileri 
irdeleyen, yazarın dili ve 
betimlemelerinin okuyucuyu 
kitaba bağladığı, keyifle 
okunacak bir kitap…

Tanios Kayası

Yazarın stili itibariyle konudan 
konuya ışık hızıyla geçilen, fan-
tastik roman türünde bir eser. 
Seçilen karakterlerin isimleri 
bile kitabı okumak ve hikayeyi 
kavramaya çalışmak için yeterli 
bence, Nuh Tufan, Ferruh Fer-
man, Dilara Dilemma, İbrahim 
Kurban, bazıları… karmakarışık 
hikayelerin okuyucuya müthiş 
antrenman yaptırdığı sürükleyi-
ci, eğlenceli bir kitap… 

Söyleşi sahibini görünce 
hepimizin yemek 
kitabı zannettiği, ancak 
içinde iş, sosyal hayat, 
entelektüel yaklaşımlar, 
Türkiye-Avrupa, Türkiye-
ABD karşılaştırmalarının 
yer aldığı, özellikle 
yaşam tecrübelerini 
alabileceğiniz, neşeli, 
esprili, akıcı ve keyifli bir 
kitap…

Kaçırdığı için eşinin ailesi 
tarafından sürekli şehir 
şehir dolaşmak zorunda 
kalan Ali, yavuklusu Münire 
ve oğulları Mustafa’nın 
uzun hikayesi aslında, 
her doğruyu her yerde 
söylediğinden bir türlü 
dikiş tutturamayan Ali’nin, 
dramatik, heyecan dolu, 
akıcı hikayesi… 

Vedat Milor Mustafa Kutlu 

Murat Menteş 

Hesap Lütfen Uzun Hikaye

Dublörün Dilemması

Amin Maalouf

KİTAP ÖNERİSİ

Dergimizin 
kitap sayfasına 
önerilerde bulunan 
Gökhan Mortaş’a 
teşekkür ediyoruz..

/ okudumyaziyorum
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Akıl Oyunları, otuz yaşında bir 
efsaneye dönüşen bir dahi John 
Forbes Nash'in gözkamaştırıcı 
yükselişini, dünyadaki diğer 
matematikçilerin "olanaksız" 
diye niteledikleri bir dizi bugüne 
dek çözülmemiş problemleri 
çözerek matematik dünyasını 
büyülemesini sergiliyor.

Film, Kore Savaşı'nda yaşanan 
gerçek ve çok dramatik bir hikayeyi 
beyazperdeye taşıyacak. 1950 
yılında savaşta yer alan Süleyman 
Astsubay savaş meydanında küçük 
bir kız bulur. 5 yaşındaki bu Koreli 
kız yetimdir ve nereye gideceğini 
bilmemektedir. Astsubay kızı yanına 
alır ve Ayla ismini verir. Birliğin neşesi 
haline gelen Ayla ile astsubay kısa 
sürede baba-kız gibi olurlar. Ancak 
15 ay sonunda birliğin Türkiye'ye geri 
dönme kararı çıkar. Usta oyuncularun 
yer aldığı filmin müziklerini ise Fahir 
Atakoğlu üstleniyor.

Usta yönetmen Christopher 
Nolan’ın seyircisini rüyalar 
alemine götürdüğü 2010 
yapımı filmi Inception, dünya 
çapında büyük başarı elde 
ederek bir başyapıt olarak 
anılmaya başlanmıştı. Sekiz 
dalda Oscar’a aday gösterilen 
film dört dalda ödülü 
kucaklamış ve Nolan’ın en 
iyi eserlerinden biri olarak 
atfedilip sinema tarihindeki 
yerini almıştır.

Öyle bir evren düşünün ki 
insanoğlu besin zincirinin 
en alt basamağını duruyor. 
Hizmetçilik yapan sıradan 
genç bir kadın olan Jupiter 
Jones ise büyük bir suikastın 
hedefinde... Jupiter Jones 
dünyaya geldiğinde ileride sıra 
dışı olaylar yaşayacağına dair 
birçok işaret vardır. Wachowski 
Kardeşler'in senaristliğini ve 
yönetmenliğini üstlendikleri 
filmin oyuncu kadrosunda Mila 
Kunis, Channing Tatum, Eddie 
Redmayne, Sean Bean gibi yıldız 
isimler yer alıyor.

Başlangıç  ( INCEPTION) Jupiter yükseliyor

Ayla Akıl oyunları

FİLM ÖNERİSİ

 












